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Arbeiderpartiet i Bergen 

PROTOKOLL 

Årsmøtet 2013 

 

 

Til stede: 92 m/stemmerett, 26 uten stemmerett  

Dato: 9. februar 2013  

 
År 2013, den 9. februar kl. 10.00, ble det avholdt årsmøte i Arbeiderpartiet i Bergen. 

Årsmøtet ble holdt i Kongressalen, Folkets Hus. 

 

 

SAK 1 ÅPNING 

 
 Leder, Marte Mjøs Persen holdt åpningstale og minnetale.  Årsmøtet sang ”Til ungdommen”.   

 

Partifeller som var gått bort i årsmøteperioden ble minnet med ett minutts stillhet. 

 

 

 Følgende dagsorden ble enstemmig godkjent: 

 

1. Åpning: a) Minneord v/ Marte Mjøs Persen  

  b) Åpningstale ved Marte Mjøs Persen 

  c) Godkjenning av dagsorden 

  d) Godkjenning av forretningsorden 

  e) Godkjenning av fullmakter 

 

2. Konstituering: a) Valg av 2 dirigenter 

  b) Valg av 2 sekretærer 

c)  Valg av tellekorps 

d)  Valg av redaksjonskomité  

 

3. Innkomne forslag  

4. Innledning v/ Næringsminister Trond Giske 

5. Debatt 

6. Vedtektsendringer 

7. Programarbeid 2015 

8. Beretning 2012 a) Beretning for Arbeiderpartiet i Bergen 

  b) Kontrollkomiteens beretning 

8. Regnskap 2012 a) Revisors beretning 

  b) Kontrollkomiteens beretning 

9. Budsjett 2013 

10. Innstilling fra redaksjonskomiteen 

11. Valg i henhold til vedtekter 

12. Avslutning 

 

 

b)  Dagsorden enstemmig godkjent 

c)  Forretningsorden enstemmig godkjent    

 d)  Innkomne fullmakter enstemmig godkjent. 

 

 

 

Registreringer av fullmakter var avsluttet en time etter møtestart og det var 

da 92 til stede med stemmerett og 26 uten stemmerett. 
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SAK 2 KONSTITUERING 

   
a) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til dirigenter:  

Christina Nessa og Roger Valhammer 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

b) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til sekretærer:  

Hallgeir Utne Hatlevik og Elisabeth Refvik 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

c) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til tellekorps:   

Ole-Jørgen Johannessen – leder, Guro Kvist og Henry Hornes 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

d) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til redaksjonskomite:  

Odd Rambøl – leder, Rasmus Rasmussen, Kristin Akselberg, Raymond Larsen, Arthur 

Rasmussen, Emelin Dos Santos Dias, Øystein Hassel (AUF), Torgeir - sekretær 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

 

SAK 3 INNKOMNE FORSLAG 
 

1. Nei til bevæpning av norsk politi – Laksevåg Arbeidersamfunn 

 

Årsmøtet til Politiets Fellesforbund (PF) vedtok i november at ‘PF skal jobbe for generell 

bevæpning for norsk politi’. 

 

Professor Johannes Knutsson ved Politihøgskolen har vist gjennom sin forskning at en generell 

bevæpning av politiet vil medføre en økning i antall skyteepisoder, noe som ikke er ønskelig. 

Svensk politi løsner skudd seks ganger så ofte som norsk politi, når vi justerer for folketallet. 

Viktigere er hans funn som viser at svensk politi oftere løsner skudd i ukontrollerte situasjoner, 

mens norsk politi ved først å trekke seg tilbake for å bevæpne seg før de løsner skudd har mer 

kontroll over situasjonen. 

 

Argumentet om at bevæpning av politiet beskytter politiet er heller ikke spesielt godt begrunnet. 

De siste tjue år er åtte drept i tjeneste; to i trafikkulykker, to bevist kjørt ned, tre skutt i bevæpnete 

aksjoner, og den siste stukket ned av en psykiatrisk pasient.  Knutsson trekker også frem det 

verste eksempelet fra Sverige de siste årene der to politifolk ble henrettet med sine egne 

tjenestevåpen. 

 

PF’s vedtak er basert på magefølelsen til politifolk, noe som ikke kan ignoreres helt, men det 

mangler statistikk som tilsier at generell bevæpning er nødvendig. Det er gjort flere store 

våpenbeslag blant kriminelle, men disse våpnene er til nå i liten grad brukt i kriminelle 

handlinger. For at generell bevæpning skal være nødvendig bør man kunne fremvise en statistikk 

som viser antall skader blant politi eller publikum som følge av at politiet er nødt til å trekke seg 

tilbake for bevæpning. 

 

Forslag til vedtak:  Arbeiderpartiet i Bergen går inn for videreføring av dagens ordning med 

generell ubevæpnet norsk politi, men med fremskutt lagring av tjenestevåpen. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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2.  Innføre et totalforbud mot all bruk og salg av fyrverkeri til privat bruk – Loddefjord 

Arbeiderlag 

 

Igjen har vi opplevd en nyttårsfeiring med mange personskader i forbindelse med oppskyting av 

fyrverkeri. Siden forbudet mot å skyte opp raketter med styrepinne ble innført, har antall skadde 

gått kraftig ned. Men også bruk av bakkefyrverkeri og annet fyrverkeri gir mange skader, særlig 

forekommer det mange øyeskader ved bruk av bakkefyrverkeri. Leger og helsepersonell som må 

behandle alle skadene, mener at dette ikke kan fortsette og ber nå myndighetene om å innføre et 

forbud mot all privat bruk av fyrverkeri. I tillegg til påviste skader på mennesker, blir dyr og 

fugler skremt av fyrverkeri og kan også bli skadet. All bruk av fyrverkeri bør skje i offentlig regi 

på dertil egnede områder under ansvarlig og kyndig utførelse.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Oversendes Ap sin justisfraksjon på Stortinget og 

Arbeiderpartiet sentralt. 

 

Ordet hadde:  Arthur Rasmussen 

 

Arthur Rassmussen foreslo:  Endre innstilling til avvises. 

 

Vedtak:  Forslaget oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

3.  Kontantstøtten var KrF’s fanesak ved valget i 1997 – Loddefjord Arbeiderlag 

 

Kontantstøtten var KrF's fanesak ved valget i 1997 og ble innført fra 1. august 1998 under 

Bondevik I - regjeringen.  Valgfrihet var kronargumentet: Småbarnsforeldre skulle kunne velge 

mer tid med sine barn ved at en av foreldrene var hjemmeværende med ett- og toåringene. Som 

regel er det mor som må tilbake til kjøkkenbenken.  

 

I ettertid har det vist seg at kontantstøtten ikke virker etter hensikten. Argumentene mot er mange. 

Stort sett er fremdeles begge foreldre i arbeid, og bruker pengene til å leie privat barnetilsyn. En 

annen ting er at kontantstøtten hindrer integrering for innvandrergrupper, hvilket innebærer at 

barn fra disse gruppene i mange tilfeller ikke kan snakke norsk når de begynner på skolen, med 

de problemer det medfører. 

 

Kontantstøtten skulle være en kompensasjon for småbarnsforeldre som ikke hadde sine barn i 

offentlig eller offentlig støttet barnehage - altså kompensasjon for ikke å benytte seg av et 

offentlig tilbud.  

 

Der er mange som ikke benytter seg av offentlige tilbud uten å få vederlag for det.   Ett eksempel, 

for korthets skyld, fra den andre enden av livsløpet: Gamle og syke, som har behov for plass på 

alders- eller sykehjem, men ikke får det. En logisk og rettferdig konklusjon blir da at også de 

burde få kompensasjon i form av kontantstøtte for ikke å benytte seg av offentlige tilbud. 

 

Forslag til vedtak:  Med bakgrunn i ovenstående ønsker Loddefjord Arbeiderlag at 

Arbeiderpartiet fortsetter bestrebelsene med å avvikle kontantstøtten. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Oversendes Ap sin fraksjon i Familie- og Kulturkomiteen på 

Stortinget og Arbeiderpartiet sentralt. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

4.  Mangel på psykologer – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Det er i dag stor mangel på psykologer, spesielt i arbeid rettet mot barn og unge. 

 

Antall studieplasser i embetsstudiet i psykologi må økes. I dag må en ha karakteren A i alle fag 

fra første året for å komme inn på embetsstudiet. 
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Begrunnelse:  Det er i dag stort behov for flere psykologer, bl.a. innenfor arbeid med barn og 

unge. En del av frafallet i videregående skole skyldes uten tvil problemer med psykisk helse, i en 

del tilfeller forårsaket av rus. Mange tragiske skjebner kunne vært unngått dersom disse elevene 

kunne få tilstrekkelig psykologisk hjelp på et tidlig tidspunkt.      

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Forslaget oversendes Ap sin utdanningsfraksjon på 

Stortinget og Arbeiderpartiet sentralt. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

5.  Digitale hjelpemidler i skolen – Bergen AUF 

 

Fremtiden er digital. De siste årene har datamaskinen hatt sitt inntog i den videregående skolen. 

Digitale virkemidler blir nå brukt blant annet som erstatning for bøker, og ved enkelte skoler har 

det blitt kuttet drastisk ned på innkjøp av bøker. Erstatningen for bøker blir i stor grad derfor den 

digitale læringsarenaen NDLA. Vi ønsker den digitale verden velkommen, og mange ungdommer 

ser positivt på dette. Likevel er det stor misnøye rundt kvaliteten på innholdet og 

brukervennligheten. Dette har ført til at elever som har foreldre med god økonomi, har gått til 

innkjøp av egne bøker. Dette bryter med gratisprinsippet selv om NDLA har som formål å være 

en del av prinsippet. En forutsetning for at NDLA og andre læringsarena skal fungere, er at 

nettsidene må oppleves som et like godt alternativ som lærebøker. 

 

Med mer bruk av datamaskiner i skolen, må man også sørge for at lærere kjenner til teknologien. 

Det innebærer blant annet opplæring i nødvendige programmer som brukes i undervisningen. 

Lærere må få kursing om de digitale verktøyene for at undervisningen skal bli mest mulig 

effektiv. Selv om den digitale verden kan bidra til bedre undervisning, er ikke det å kutte ut bøker 

en god løsning.  

 

Første kullet ved Nordahl Grieg VGS erfarte at det både var tungt og lite funksjonelt kun å bruke 

datamaskiner i undervisningen. En undersøkelse gjort fra Holbergprisen 2012 ved Langhaugen 

VGS, viser at så mange som 73.8 % av elevene ved Nordahl Grieg ønsker bøker i alle fag. Kun 

26,2 % ønsket ikke bøker i fagene sine. Da hadde skolen også skaffet bøker til noen fag. En bør 

derfor forbedre innhold, bruk og kompetanse innenfor digitale verktøy om man i senere fremtid 

skal kutte ned på bøker i papirform. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at 

- Det må være mer kvalitet og logisk sammenheng mellom de ulike delene av lærestoffet på 

internett 

- NDLA (og andre læringsarenaer) må bli mer oversiktlig, og oppleves som et like godt 

alternativ som lærebøkene 

- Lærere må få bedre kompetanse i bruken av digitale verktøy 

- Elever skal få ha tilgang på bøker i papirform i kombinasjon med digitale verktøy   

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Forslaget oversendes Ap sin utdanningsfraksjon på 

Stortinget, Arbeiderpartiet sentralt og fylkestingsgruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

6.  Fortsatt ingen skolepenger for internasjonale studenter i Norge – Bergen AUF 

 

Flere norske partier og ungdomspartier har i det siste vedtatt i sine program eller foreslått å 

innføre skolepenger for internasjonale studenter i Norge. Arbeiderpartiet i Bergen vil uttrykkelig 

ta avstand fra dette. 

 

Prinsippet om gratis utdanning er grunnleggende for å sikre lik rett til utdanning for alle, uansett 

sosial og økonomisk bakgrunn. Å innføre skolepenger for internasjonale studenter ville være å 

sette gratisprinsippet i sin helhet under angrep. En slik innføring ville åpne for å innføre 

skolepenger også for norske studenter.  
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I flere land har innføring av skolepenger for internasjonale studenter kun vært det første skrittet. 

Er gratisprinsippet først brutt, er det lett å argumentere for at studenter med rike foreldre, eller 

studenter med gode deltidsjobber, også kan betale en ekstra avgift. 

 

Norge er allerede et dyrt land å bo i for studenter fra de fleste andre land i verden. Å innføre 

skolepenger for internasjonale studenter vil kunne få den negative konsekvensen at bare studenter 

fra rikere land har reell mulighet til å studere i Norge. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at 

- Internasjonale studenter er en viktig del av norsk akademia, og er en stor fordel for Norge. 

Prinsippet om gratis utdanning skal fortsatt gjelde, også for internasjonale studenter. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Forslaget oversendes Ap sin utdanningsfraksjon på 

Stortinget og Arbeiderpartiet sentralt. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

7.  Synstolking av film – Bergen AUF 

 

Kultur er en viktig del av livet og bør være tilgjengelig for så mange som mulig. Synstolkning av 

film er et viktig tiltak for å gjøre kultur tilgjengelig for synshemmede. Mange, men langt fra alle 

norske filmer utgis i dag med et eget spor med synstolking. Dessuten fjernes ofte sporet fra 

utenlandske filmer før de selges i Norge. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at  

- Synstolking bør være en prioritert post under kulturbudsjettet slik at alle nye norske filmer 

kan utgis med synstolkningsspor. 

- Det eksisterende synstolkingssporet på utenlandske filmer skal ikke fjernes på filmer som 

selges i Norge. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Oversendes politisk ledelse i Kulturdepartementet. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

8.  Kontrollering av haifinneimport – Bergen AUF 

 

Antall haier i havet er i dag på vei ned på grunn av overfiske. Spesielt ettertraktet er haifinnene. 

Haifinnene brukes bare til en ting, det er å lage haifinnesuppe. Haifinnesuppe er en av de mest 

ansette rettene i Kina, og brukes ofte til bryllup, festbanketter og andre prestisjegrunner. 

Haifinnesuppe er det stor etterspørsel etter i Kina, noe som gjør at prisen har skutt i været. En 

enkelt bolle med haifinnesuppe kan koste opp til 1000 kroner. Fiskere i Costa Rica får nå 28 pund 

per kilo med haifinner, men bare 2 pund per kilo for kjøttet. Så høye priser har ført til overfiske, 

tyvfiske og et stort svartemarked. De ekstreme prisene på haifinner har også ført til stor 

ressurssløsing. Ofte kastes resten av haien etter at finnene er kuttet av, fordi prisen er for lav. 

 

De siste tiårs intense haifiske har ført til en dramatisk nedgang i verdens haipopulasjoner, og i dag 

er så mye som 1 av 3 haiarter oppført på artsdatabanken sin rødliste over arter som i dag er truet 

og står i fare for å dø ut. Hos enkelte arter har antallet sunket med opptil 90 % siden 1970-tallet 

som et resultat av denne overfiskingen. Hvert år fiskes det mellom 70 – 100 millioner hai verden 

over, hvor mange av disse fiskes utelukkende på grunn av de verdifulle finnene. 

 

Innenfor EU- og EØS-området er det å drive såkalt «finning» forbudt. Om en driver med finning, 

betyr det at en kutter av finnene på haien mens den er i live, for så å dumpe den ut igjen i havet. 

Dette skjer selv om det er forbudt. Spesielt i Kina eksisterer dette i stor grad. 

 

Om ikke noe gjøres vil dette fortsette, og flere arter vil etter hvert forsvinne. Et nasjonalt og 

internasjonalt lovverk mot dagens haifinneindustri må etableres slik at morgendagens barn og 

barnebarn kan oppleve havets mangfold. 
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Arbeiderpartiet i Bergen vil derfor at  

- Haifinner som blir importert må ha fullstendig artsinformasjon – noe som vil sikre at truede 

haiarter ikke når det norske markedet 

- Haifinner som blir importert må ha fullstendig informasjon vedrørende fangstmetode, sted, 

dato og tidspunkt for fangst 

- Data for de ovennevnte punktene må være uavhengig etterprøvbare og holdbare ved 

eventuell granskning 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Oversendes Fiskeridepartementet. 

 

Ordet hadde:  Siw-Anita Lien 

 

Siw-Anita Lien foreslo:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Forslag fra Siw-Anita Lien vedtatt. 

 

 

9.  Marin satsing i Bergen – Kraftsamling i marin klynge – Fiskeri- og forskningsfaglig 

partilag 

 

Hva bør samlokaliseres i Bergen? En viser til det positive arbeidet som nå pågår med målsetting 

om samlokalisering av en maritim forskningsklynge sentralt i Bergen by. Fiskeri- og 

forskningsfaglig partilag av Arbeiderpartiet mener at følgende institusjoner bør lokalisere sin 

aktivitet i Bergen på Marineholmen: 

Havforskningsinstituttet, Veterinærinstituttet, Fiskeridirektoratet, NIFES, NOFIMA, Mattilsynet  

 

Havforskningsinstituttet 

- Tette relasjoner til Geofysisk institutt og Institutt for biologi. Litt også til matematisk, fysisk 

og kjemisk.  

- Stor synergi (økonomisk og effektivitetsmessig) mht optimal utnyttelse av dyrt utstyr - må 

samlokaliseres med andre brukere 

- Undervisning av studenter ved UiB foregår i stor grad ved HI 

- Veiledning på MSc og PhD nivå 

- Har ansvar for ville forvaltningsstøtte for fiskebestander, inklusive forvaltningsstøtte for 

fiskehelse på villfisk, men ikke oppdrettsfisk. 

- Har ansvar for forvaltningsstøtte for fiskevelferd 

- Har ansvar for overvåking av marint miljø i Norges hav- og kystområder 

 

Veterinærinstituttets ”blå” del og avdelingskontor i Bergen 

- Har ansvaret for forvaltningsstøtte og forvaltningsrettet forskning innen fiskehelse i 

akvakultur fra FKD. 

- Stort ansvar mht diagnostikk overfor akvakulturnæringen 

- Flere omfattende samarbeid med Havforskningsinstituttet og NIFES 

- Ikke så omfattende samarbeid med UiB, men det fins studenter fra UiB ved VI. 

- VI har også ansvar for å gi råd og forvaltningsstøtte om smittespredningshindrende tiltak til 

Mattilsynet 

o Veterinærinstituttets hovedkontor skal flyttes fra Adamstuen til Ås. Det er mer naturlig 

å flytte hovedtyngden av den marine virksomheten til Bergen enn til Ås. Da vil 

instituttet kunne samlokaliseres med de tunge fasilitetene for eksperimentell biologi ved 

NIFES, Havforskningsinstituttet og UiB. På Ås vil slik virksomhet måtte gjennomføres 

som feltvirksomhet i helt andre deler av landet, der fins ingen muligheter for 

eksperimentelt arbeid i marine systemer. 

o viktige deler av VIs marine aktivitet er allerede lokalisert i Bergen (Bontelabo). Det 

gjelder blant annet overvåkingsaktiviteten for viktige lakse- og skjellsykdommer. " 

 

NIFES – på sikt 

- nasjonalt ansvar for ernæringsforskning på fisk 

- nasjonalt ansvar for kvalitet og sikkerhet på sjømat 
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Undervisning av studenter ved UiB foregår i stor grad ved HI 

- veiledning på MSc og PhD nivå 

 

NOFIMA – et aksjeselskap med offentlige eiere - skal selge prosjekter til industrien. 

- NOFIMA leier laboratoriekapasitet der det er opportunt, og har blant annet brukt 

Havforskningsinstituttets stasjon på Austevoll. Avdelingen i Bergen har bl.a. ansvar for å 

utvikle nye fôrressurser til akvakultur. Dette er en av de globale begrensningene på vekst i 

oppdrettsnæringen, og forskningen er av stor viktighet for hele akvakulturmiljøet. 

- NOFIMA har relativt omfattende samarbeid med Havforskningsinstitutter, etter at det ble 

foretatt en ”grenseoppgang” mellom instituttene for få år siden. 

 

Universitetet i Bergen 

- Faller på internasjonale rankinger. Trenden må snus! 

o har forsømt å fokusere på marin sektor 

o har forsømt å utvikle samarbeid med instituttsektoren, bortsett fra UNIFOB. 

o Er avhengig av ”randsonen”, dvs forskningsintensiv virksomhet i både privat og offentlig 

sektor. Disse fungerer som: 

 Arbeidsplasser for kandidater fra UiB 

 Kilde til prosjekter 

 Samarbeidspartnere mht utvikling av nye laboratorier 

 

Fiskeridirektoratet 

- Omfattende samarbeid med havforskningsinstituttet og NIFES, til dels også 

Veterinærinstituttet 

 

Mattilsynets avdelinger i Bergen 

- Nasjonalt kompetansesenter for sjømat. Omfattende samarbeid med Veterinærinstituttet, 

Havforskningsinstituttet og NIFES, som alle har ansvar for å gi forvaltningsstøtte til 

Mattilsynet. 

- Samarbeidsflate til Fiskeridirektoratet og samlokalisering vil være svært positivt  

- Regionkontor i Bergen har ansvar for implementering av vedtak, inspeksjoner etc. i 

regionen. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Forslaget oversendes politisk ledelse i Fiskeridepartementet. 

 

Ordet hadde:  Oddmund Søilen 

 

Oddmund Søilen foreslo:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Forslag fra Oddmund Søilen vedtatt. 

 

 

10.  Anerkjennelse til personell i internasjonale militære oppdrag – Arbeiderpartiets 

Universitetslag 

 

I samsvar med politiske vedtak har over 100.000 norske soldater og offiserer etter 2. verdenskrig 

deltatt i et eller flere internasjonale oppdrag. Slik tjeneste er krevende og setter ofte dype spor av 

ulik karakter: Hos så godt som alle skapes et verdifullt og kompetansegivende erfaringsgrunnlag, 

men noen ganger oppstår også lidelsesfulle ettervirkninger. Dette er ikke en enten-eller situasjon. 

I varierende grad og bearbeidet på ulikt vis kan begge elementene finnes hos samme person. 

Veteranenes erfaringer er uvurderlige for planlegging av fremtidige operasjoner. Det mennesket 

som kalles veteranen, fortjener uansett respekt og anerkjennelse. 

 

Takket være innsatsen til enkeltpersoner, organisasjoner og myndigheter har oppmerksomheten 

på veteranenes situasjon økt. I løpet av forrige og nåværende regjeringsperiode er det blant annet 

vedtatt en egen handlingsplan og opprettet en erstatningsordning for skadde veteraner, 

rekreasjonssenteret på Bæreia er gjenkjøpt og videreutviklet og Forsvarsledelsen har opprettet en 

egen veteranavdeling.  
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En god del gjenstår. Arbeiderpartiet vil videreføre arbeidet ved å: 

- Bidra til at veteranenes erfaring og kompetanse kommer til tydeligere uttrykk i yrkesliv og 

samfunn. 

- Bidra til å forebygge at soldater påføres unødige skader etter internasjonal tjeneste. 

- Sørge for adekvat registrering og oppfølging av fysiske og psykiske skadevirkninger. 

- Bidra til å bedre kunnskap om veteranenes tjenesteforhold og helsepåvirkninger både i helse- 

og omsorgstjenestene og i samfunnet for øvrig. 

- Arbeide for opprettelse av et eget kompetansesenter for forebygging, debriefing, diagnostikk, 

behandling og rehabilitering av veteraner, for å gi faglig informasjon, rådgivning og 

gjennomføre forskning i veteransaker. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Oversendes stortingsgruppen og Forsvarsdepartementet. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

11.  Forbedring av ledsagertjenester i forbindelse med kollektivtransport – Bergen AUF 

 

Friheten til å bevege seg rundt i samfunnet som en selv ønsker begrenses naturlig nok dersom en 

er funksjonshemmet. Muligheten til å bestille seg assistanse er i dag et tilbud til synshemmede og 

andre som måtte trenge assistanse i ulike situasjoner, men tilbudet er begrenset på mange måter. 

Ved både fly- og togreiser må en ringe 24 timer før, men åpningstiden på bestillingstelefonen for 

togreiser er kun vanlig kontortid. Dette gjør det praktisk umulig for funksjonshemmede å være 

impulsive og spontane i samme grad som funksjonsfriske. Dersom en bestemmer seg fredag 

ettermiddag for å ta toget lørdag formiddag, er ikke dette mulig å få ledsaging til, noe som for 

mange i praksis gjør det til en umulig reise. Informasjon om ledsaging ved buss, ferge og 

hurtigbåt er dessuten svært lite tilgjengelig, spesielt utenfor hovedstaden. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at  

- Grensen for hvor nært opptil reisetidspunktet den funksjonshemmede kan bestille ledsaging 

bør kortes betydelig ned. 

- Bestilling av all ledsaging bør kunne skje via internettsider, mobilapplikasjoner og andre 

relevante IKT-løsninger. 

- Det skal arbeides for å gjøre ledsagerordningene så tilgjengelige som mulig, slik at det blir 

lett å finne informasjon om at de eksisterer, og på hvilke stasjoner og flyplasser dette gjelder. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

12.  Hev tollgrensen – Bergenhus Arbeiderparti 

 

Hev tollgrensen på varer bestilt fra utlandet. 

 

Begrunnelse: Helt siden 1975 har tollgrensen på varer bestilt fra utlandet stått uforandret på 200 

kroner. Det er norske forbrukere som er den tapende parten med den gjeldende tollgrensen. Den 

lave tollgrensen ødelegger for at norske forbrukere får ta skikkelig del i netthandelen og det 

internasjonale markedet. Tall fra SSB viser at prisnivået i samfunnet har steget omtrent 410 

prosent siden 1975. Dersom tollgrensen hadde vært justert i tråd med prisstigningen ville grensen 

i dag vært på over 1000 kroner. Tollgrensen må justeres for å reflektere dagens utvikling i 

prisnivå. Toll- og momsgrenser på import fra utlandet er en del av det norske avgiftssystemet og 

for å beskytte norsk industri. Det finnes argumenter for å beholde en viss tollgrense, men ikke på 

det nivået som den er nå. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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13.  Nemndordning ved abort etter uke 12 – Bergenhus Arbeiderparti 

 

Fjern nemndordning ved abort etter uke 12. 

 

Begrunnelse: Etter dagens ordning må kvinner som, av ulike grunner, ønsker abort etter uke 12 få 

grunnlaget for svangerskapsavbrudd vurdert av en nemnd. I dag har man mulighet til å ta 

selvbestemt abort frem til uke 12.  

 

Dersom kvinnen ønsker å ta abort etter utgangen av uke 12, må legen til kvinnen sende en 

anmodning gjennom en nemd som skal bestå av to leger, hvo kvinnens søknad om abort blir 

behandlet. Norsk Jordmorforening stiller seg negativ til nemdordningen som eksisterer i dag, og 

mener at den utgjør en ekstrabelastning for kvinner som ønsker å ta abort. Vi vet også at 

innvilgelsesprosenten er høy, men at den viser visse geografiske variasjoner.  

 

Å fjerne nemndordningen vil sikre kvinnen medbestemmelsesrett over egen kropp og helse, og 

sørge for rettferdig behandling. Vi kan ikke være bekjent av en ordning hvor moralske 

overbevisninger kan overprøve en kvinnes behov. Det er på høy tid at Arbeiderpartiet går inn for 

å fjerne dagens nemndordning, og lar kvinnen, i samråd med sin lege, avgjøre spørsmål om 

svangerskapsavbrudd.   

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

14.  Psykisk helse blant barn og unge – Bergen AUF 

 

I Norge i dag er psykisk helse i stor grad et tabubelagt tema, kanskje spesielt blant ungdommer. 

Om man forteller venner at ønsker å gå til psykolog eller gjør det, tror de gjerne at du har 

alvorlige problemer, selv om det er mulig du bare trenger litt hjelp i den perioden du er inne i. 

Mange unge venter også med å oppsøke hjelp alt for lenge, noe som fører til at de trenger mer 

hjelp Noen unge vet heller ikke helt hvordan de skal komme i kontakt med de hjelpeorganene 

som er tilgjengelige innenfor psykisk helse. Dette burde det være mer kunnskap om blant 

ungdommer. Både for at de skal få den hjelpen de har rett på, men også for at det ikke skal være 

fult så skummelt å oppsøke hjelp om man føler man har behov for det. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker derfor 

- Økt undervisning om psykisk helse i grunnskolen 

- At helsesøster skal kunne ha mulighet til å henvise til psykolog 

- Innføre skolepsykolog som er til stede minst en gang i uken på ungdomsskoler og 

videregående skoler 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Oversendes bystyregruppen og årsmøtet i Hordaland 

Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

15.  Kompetanse- og teknologioverføring – Fellesforbundets partilag 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at det må stimuleres til kompetanse- og teknologioverføring fra 

petroleumsvirksomhet til andre deler av næringslivet. Det må opprettes et eget forsknings og 

utviklingsprogram som omfatter alle relevante deler av næringsliv og kunnskapsmiljøer med slik 

kompetanseoverføring for øye. 

 

Begrunnelse: 

Norsk olje og gassvirksomhet er teknologisk verdensledende. Gjennom 40 år har vi bygget opp en 

virksomhet og en leverandør industri som løser oppgaver som for få tiår siden var ansett som 

umulige. Ringvirkningene fra denne næringen er mange: 200 000 arbeidsplasser over hele landet, 

sterke kunnskapsmiljøer og solide statsfinanser.  
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Det foregår i dag en viss overføring av teknologi og kompetanse fra denne virksomheten til annen 

næringsvirksomhet, men dette er i liten grad systematisert og synliggjort. Gjennom et dedikert 

forsknings og utviklingsprogram med bred deltakelse vil vi kunne får synliggjort hva som faktisk 

skjer, potensialet for økt overføring og kunnskap om hva som må til for at slik kompetanse og 

teknologioverføring i sterkere grad kan skje. På denne måten vil vår største og mest suksessrike 

næring bli en motor også for andre næringer og vi viderefører politikken virkeliggjør politikken 

for at petroleumsvirksomheten skal komme hele landet til gode. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

16.  Skolebruksplanen 2012-2025 – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Skolebruksplanen 2012-2025 kan øke frafallet i videregående skole i Hordaland. 

Arbeiderpartiet går imot en for sterk sentralisering av videregående skole slik det nå legges opp til 

i flere fylker.   Elevene må være sikret et rimelig godt tilbud på hjemstedet uavhengig av om de 

bor i en by eller ute i distriktene. Slik kan en også sikre levende bygdesamfunn og hindre 

fraflytting.  

 

Begrunnelse:   

Forslaget legger opp til at det skal bli færre og større videregående skoler i Hordaland.  Dessuten 

skal tilbudene bli færre på den enkelte skole, slik at fagmiljøene blir større.  Vi mener det er 

uheldig å splitte opp og flytte på gode og varierte miljø på den enkelte skole.  Det kan føre til at 

elevene må reise langt, kanskje inntil 2 timers reise hver vei. Eventuelt må de flytte på hybel for å 

få det tilbudet de vil ha. Begge alternativene vil øke frafallet. 

 

Forslag knyttet til skoler i Bergen sentrum ble avgjort i desember 2012, mens resten skal avgjøres 

i mars 2013. Skolebruksplanen er i stor grad en ”spareplan”, men det er ikke tatt med overslag 

over kostnader forbundet med ombygging p.g.a. endring av tilbud på enkelte skoler.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

17.  Storbypolitikk – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Staten bør gi øremerkede tilskudd til byer med enkelte bydeler hvor utfordringene er særlig store. 

 

Det må arbeides aktivt for å sikre en best mulig utbygging av skoletilbud, fritidsaktiviteter og 

annet som kan ivareta innbyggernes utvikling uansett hvor de bor.  Bydeler hvor levekårs-

undersøkelser har vist, kommer dårlig ut, må følges opp, også økonomisk.  I Bergen må Byrådet 

ta det ansvaret de er pålagt for å skape en positiv utvikling. 

 

Begrunnelse:  I Bergen og andre storbyer har en oversikt over de sosiale utfordringene i enkelte 

bydeler, men tiltakene har til nå vært for få og mangelfulle. Tiltak må også følges opp over lengre 

tid og evalueres, slik at en kan se om de virker i praksis.  Byrådet i Bergen har lenge hatt en for 

tilfeldig politikk på dette området. Øremerkede midler kan bidra til at dette viktige arbeidet blir 

styrket, til beste for den enkelte og samfunnet. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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18.  Lovfestet rett til heltid – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Arbeiderpartiet vil lovfeste retten til heltid. 

 

Begrunnelse: 

Bruken av deltid er mer utbredt i Norge enn i de fleste andre europeiske land. Deltidsandelen er 

høyest blant kvinnedominerte yrkesgrupper som butikkmedarbeidere, hjelpepleiere, 

omsorgsarbeidere og ansatte innenfor hotell og restaurant, og det er i all hovedsak kvinner som 

arbeider deltid.  Deltid har store konsekvenser for lønn, rettigheter, arbeidsbetingelser, pensjon og 

tilknytning til arbeidsmarkedet. Derfor er retten til heltid et avgjørende tiltak for å fremme økt 

likestilling.  I de yrkene der deltidsbruken er høyest, blir deltid og små stillingsbrøker normen for 

arbeidsgiver, som i neste omgang skaper økt omfang av ufrivillig deltid.    

 

En lovfestet rett til heltid vil være en naturlig utvikling av norsk likestillings- og arbeidspolitikk 

og styrke lønnsmottageres mulighet til å forsørge seg selv. I tillegg vil det være en naturlig 

oppfølging av innføring av den nye pensjonsreformen. En lovfesting må selvsagt utformes på en 

måte som gir rom for unntak både ut fra arbeidstakers og arbeidsgivers behov.  En lovfesting vil 

derfor ikke tvinge deltidsansatte over på heltid, og den vil heller ikke være til hinder for 

virksomheter som har saklig behov deltidsstillinger.  Forslaget slår derimot fast et avgjørende 

prinsipp om at arbeidstakere som hovedregel skal ansettes på heltid, på samme måte som dagens 

arbeidsmiljølov i § 14-9 slår fast at hovedregelen er fast ansettelse. 

 

Styrets innstilling:  Intensjonen i forslaget støttes. Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

19.  Manglende vern for varehandelsansatte i Arbeidsmiljøloven – Fyllingsdalen 

Arbeidersamfunn 

 

Et stadig mer fleksibelt arbeidsliv betyr at flere jobber også kveld, natt og i helger. Det er viktig 

da at lovens vern gjelder alle. 370.000 ansatte i varehandelen har pr i dag et svakere vern enn 

andre grupper.  Arbeiderpartiet vil sikre en arbeidsmiljølov som verner alle.  

 

Begrunnelse: 

I 2003 fjernet Bondevik II-regjeringen åpningstidsloven og fjernet dermed arbeidsrammen for 

ansatte i en næring som i dag utgjør den største private sysselsetteren i fastlands-Norge.  

Problemet er at man ikke samtidig gav de ansatte i varehandelen samme vern mot kveld-, natt og 

helgearbeid (§§ 10-10 og 10-11) som andre arbeidstakere som jobber på uregelmessige tider har, 

som for eksempel helsearbeidere.  Unntaket fra arbeidsmiljøloven var frem til 2003 basert på at 

man hadde åpningstidsloven som i praksis også regulerte arbeidstiden. 

 

Konsekvensen av manglende vern er at tillitsvalgte har langt mindre makt å stille bak kravene 

sine enn det andre arbeidstakergrupper har, og at de ansatte dermed i realiteten har liten 

medbestemmelse over egen arbeidstid.  Målet med dette forslaget er med andre ord ikke å 

gjeninnføre bestemmelser knyttet til åpningstid, men å gi de ansatte i varehandelen samme 

lovvern som andre yrkesgrupper og dermed innflytelse over egen arbeidstid.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas og oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

20.  Opphev den øvre aldersgrensen for retten til å stå i jobb – Bergen AUF 

 

Levealderen i Norge øker, og andelen eldre utgjør en stadig større del av befolkningen. Samtidig 

vet vi at et økende antall 70-åringer ønsker, og er fullt i stand til, å stå i jobb utover fylte 70 år. 

Når vi vet hvor viktig det er for den enkelte å ha et meningsfylt arbeid, er det et paradoks at man 

fratar mennesker som fremdeles har gode forutsetninger til å kunne arbeide, retten til å stå i jobb.  
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Samtidig står vi overfor store utfordringer knyttet til å ha nok arbeidskraft blant annet i helse- og 

omsorgsyrker i fremtiden. Hvis vi gir mennesker som ønsker å jobbe etter fylte 70 år muligheten 

til dette, utnytter vi ressursene i hver enkelt på en bedre måte, til det beste for både den enkelte og 

til det beste for samfunnet. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil  

- Oppheve den øvre aldersgrensen på 70 år for retten til å stå i jobb, og fastsette en ny øvre 

grense i samarbeid med partene i arbeidslivet. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

21.  Formalisering av ufaglærte barnehageassistenters kompetanse tilegnet gjennom praksis 

– Bergen AUF 

 

Barnehagen er et viktig ledd i barns sosialisering, kulturskaping og språkutvikling. De 

barnehageansatte utfører i så måte en viktig samfunnsoppgave, og derfor er det viktig å «sikre 

god og relevant kompetanse blant barnehagepersonell og barnehageledere», slik vi kan lese av 

kulepunktet på linje 388-389. Mange barnehageansatte er imidlertid ufaglærte. Disse tilegner seg 

likevel etter hvert en verdifull kompetanse gjennom praksis i barnehagen. 

 

For å øke statusen til yrket, mener Arbeiderpartiet i Bergen det må innføres et system som gir 

ufaglærte som har stått i yrket en viss tid muligheten til å dokumentere denne kompetansen. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

22.  Døgnåpne barnehager – Bergen AUF 

 

Ikke alle foreldre har arbeidstider som samsvarer med barnehagenes åpningstider. Mange har 

yrker som krever kvelds- og nattarbeid, og uten et tilpasset barnehagetilbud for familiene dette 

gjelder, mister disse i realiteten muligheten til å benytte seg av tilbudet om barnehage. Særlig er 

dette et problem som rammer enslige forsørgere. Dessuten fører dette til utstrakt bruk av mer eller 

mindre ukvalifiserte barnepassere, som ofte jobber svart. Det er ikke uten grunn at LO-forbund 

som Handel og Kontor og Fellesforbundet er ivrige tilhengere av døgnåpne barnehager. 

 

Det er viktig at døgnåpne barnehager ikke blir en oppbevaringsplass og en hvilepute for foreldre 

som ønsker seg mer fritid. Derfor må tilbudet i utgangspunktet være forbeholdt barn av foreldre 

som har yrker med kvelds- og nattarbeid. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil innføre tilbud om døgnåpne barnehager for barn av yrkesaktive 

foreldre som jobber kvelds- og nattevakter. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

23.  Kommunal selvråderett – Bergen AUF 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker ikke at staten skal begrense kommunal selvråderett ved å 

innskrenke skjenketidene. Det viktigste i skjenkepolitikken er ikke klokkeslett og tidspunkt, men 

å føre en politikk som er basert på ansvarlige avgjørelser. Kommuner kan på egen hånd 

innskrenke egne skjenketidsbestemmelser. Lokale forhold bør til enhver tid avgjøre spørsmål som 

vedrører skjenking. Skjenkepolitikken har i nærmere 150 år vært et kommunalt ansvarsområde.  
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Fordeling av beslutningsmakt, ansvar og oppgaver er nødvendig for å ivareta verdiene om lokalt 

selvstyre, lokal selvråderett, deltakelse og demokrati. Staten bør ikke innføre nasjonalt 

skjenkestopp, fordi det strider mot prinsippet om lokal selvråderett i et spørsmål som åpenbart og 

ubestridt er et lokaldemokratisk ansvar. 

 

Det er uansvarlig å pålegge utestedene ansvaret for utelivsvold, fordi det ikke er utestedenes 

ansvar å bevare ro og orden. Politidistriktene er kronisk underbemannet, spesielt på kvelds- og 

nattestid, og med dagens skjenkeregime er det mer sannsynlig at flere mennesker skal hjem 

samtidig. Transportbehovet på kvelds- og nattestid i helgene dekkes heller ikke av offentlig 

transport, derfor belastes taxinæringen med ansvar for hjemtransport av en stor mengde personer 

som oppholder seg på offentlig sted. En nullvisjon når det kommer til utelivsvold er usannsynlig. 

Å relansere en halvtime eller en time i reduserte skjenketider som den endelige løsningen på 

utelivsvolden er urealistisk. De fleste voldtekter aldri anmeldes, og disse mørketallene aldri vil bli 

bedre av at folk drikker mer hjemme. 

 

Bare 15 % av alkoholsalget i Norge skjer på utesteder. Arbeiderpartiet i Bergen tror ikke på den 

magiske timen, og ønsker en pragmatisk og virkelighetsorientert skjenkepolitikk som utarbeides i 

samarbeid mellom utelivsnæring, politiet, natteravnene, kommuner, helsevesenet og vektere, slik 

som suksesshistoriene i Stavanger og Lillehammer. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at  

- Nasjonal skjenkestopp må avvikles 

- Differensierte skjenketider bør brukes i flere kommuner 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

24.  Skattlegging av finanstransaksjoner, «Robin Hood-skatt» – Bergen AUF 

 

 «Robin Hood-skatt» er en liten skatt på handel med valuta, aksjer og andre verdipapirer, som kan 

skaffe til veie milliarder til å bekjempe global fattigdom, betale for klimakrisen og hindre 

velferdskutt. Ideen bak en Robin Hood-skatt er å få finanssektoren til å være med på å betale 

regningen for finanskrisen, og bidra til en reell omfordeling som tar fra de rike og gir til de 

fattige. I tillegg kan en slik skatt bidra til økt stabilitet i finansmarkedene og dermed redusere 

behovet for fremtidige redningsaksjoner. 

 

På de globale finansmarkedene handles det hver dag med valuta og verdipapirer til en verdi mer 

enn 70 ganger større enn det som daglig produseres i verden. Selv en svært lav skatt på disse 

transaksjonene, vil gi store inntekter til fellesskapet, som til nå har tatt regningen for finanskrisen. 

 

Det er gjort beregninger som viser at en skatt på 0,005 % på all handel med valuta, og 

gjennomsnittlig 0,05 % på aksjer og andre verdipapirer, vil gi en inntekt for fellesskapet på om 

lag 400 milliarder dollar årlig. Dette tilsvarer mer enn 2000 milliarder norske kroner, en verdi 

nesten like stor som hittil akkumulerte ressurser i oljefondet, per år! At en så lav skatt kan gi så 

store inntekter, viser det enorme volumet på dagens finanshandel. Dette vil ikke være en skatt 

som rammer vanlige folks bruk av banktjenester. 

 

Alle typer finanstransaksjoner bør skattlegges: Handel med aksjer, valuta, og andre verdipapirer. 

Bortsett fra enkelte transaksjoner utenfor de regulære markedene, er det teknisk svært enkelt å 

kreve inn slike skatter. Ulike finansielle instrumenter kan skattlegges ulikt, etter hvilken funksjon 

de har, eller hvor skadelige de er i markedet. Innføring av noen skatter vil kreve enighet blant 

flere land, men skatt på valutahandel og verdipapirer handlet på Oslo Børs, kan Norge innføre på 

egenhånd. 

 

Sentrale EU-land som Tyskland og Frankrike støtter nå en global skatt på finanstransaksjoner, og 

de setter dette på dagsorden både i EU og G20. Norge, sammen med Frankrike, Belgia, Spania, 

Brasil og Japan, har erklært at de skal jobbe for en internasjonal finansskatt for å finansiere 

Tusenårsmålene.  
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Også IMF har diskutert ulike typer skattelegging av finanssektoren, og kommet fram til at det 

både er mulig og at mange land praktiserer noen typer av slik skattelegging allerede. For 

eksempel skattlegges all handel med aksjer på London børs med 0,5 % gjennom en 

dokumentavgift (”stamp duty”). En dokumentavgift på all handel på Oslo børs er enkel og billig å 

administrere i forhold til inntjening. Regjeringen har sagt de støtter ideen om å innføre skatt på 

handel med norsk valuta, nå gjelder det å så raskt som mulig gå foran og vise et godt eksempel. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at  

- Det må innføres skatt på all handel på Oslo børs. 

- Det må innføres skatt på handel med norsk valuta. 

- Det må jobbes aktivt for globale skatter på finanstransaksjoner, herunder valuta, aksjer og 

andre verdipapirer, i relevante internasjonale forum. 

- Norge må gå i bresjen for at inntektene fra globale skatter skal gå til et globalt fond for 

utvikling og til finansiering av klimatiltak under FNs oppsyn, og omfordeles til de landene 

som har erfart velferdskutt og store budsjettunderskudd etter finanskrisen. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

25.  Franchisebasert virksomhet – Fana Arbeiderparti 

 

Vi opplever i stor grad at flere og flere arbeider innenfor franchisebasert virksomhet.  

 

De arbeidsplasser som er innenfor franchisebasert virksomhetene er ofte utsatte arbeidsplasser 

med få eller ingen mulighet til å være fagorganisert, og er ofte underbetalte stillinger i forhold til 

tariff for lignende virksomheter.  

 

Selv arbeider jeg på en 7-eleven butikk og ser at særdeles mange innenfor denne varekjeden er 

underbetalte, blir utnyttet fordi mange er unge skole/studenter og innvandrere.  Det er også svært 

stor gjennomtrekk av franchisetakere, som følge av dårlig lønnsomhet og manglende kunnskap 

om denne type virksomhet. I løpet av de 5 årene som jeg har arbeidet i slik virksomhet, har jeg 

opplevd at mange unge mennesker blir «lurt» inn i kontrakter med eier av franchiseselskapet som 

medfører at de blir sittende igjen med store økonomiske tap og betydelig gjeld.  

 

For de ansatte medfører hyppige endringer i ledelse store psykiske belastninger og skaper 

utrygghet på arbeidsplassen. Vi opplever hyppige konflikter og hyppig utskiftning av personalet 

som følge av personlig kjemi mellom arbeidsgiver og arbeidstaker.  

 

Det eneste stedet det kan kuttes kostnader er i personalkostnadene. Det medfører at de fleste er 

underbetalte og «må» inngå kontrakter som er rene slavekontrakter.  De eneste som tjener på 

denne type virksomhet er eier av kjedene.  

 

Mitt forslag går i korthet ut på at alle ansatte innenfor franchisebasert virksomhet blir ansatt i 

eierselskapet, og at lønn og personalkostnadene innbakes i kjedens franchiseavgift på lik linje 

med inventar og husleie mv.  

 

På den måten er personalansvaret sikret og kjedeeiere må i større grad involvere seg i lønns og 

arbeidsvilkårene for det personell som de nå fraskriver seg ethvert ansvar for, og åpner opp for at 

vi får ordnede lønns- og arbeidsforhold innenfor denne bransjen.  Det vil også gi den effekt at 

franchisetakere har full dekning av det nødvendige personell for drift av virksomhet uten at det 

skal gå ut over den enkeltes personlige økonomi.  

 

Forslag til vedtak:  AP vil arbeide for at lønns- og personalansvar innenfor franchisebasert 

virksomhet blir overført fra den enkelte franchisetaker til eier av franchiseselskapet.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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26.  Fyllstasjon for komprimert naturgass til bruk for lettere kjøretøy – Fana Arbeiderparti 

 

Det etableres minst en fyllestasjon for komprimert naturgass til bruk for lettere kjøretøy i Bergen. 

Forslaget innebærer også fyllestasjon for biogass. 

 

Bakgrunn for forslaget: 

Gass er en avgassvinner og er i alt for liten grad blitt tatt i bruk her til lands. Kan dette skyldtes at 

Bergens Tidende ukritisk har satt agenda for bilbruk? 

 

At BT har satt fokus på Elbil, Hybrid  og hydrogen  er vel og bra. El biler kan med dagens 

teknologi kjøre om lag 50 km (+ -) under gunstige omstendigheter. Hybrid maks 5 km under 

gunstige omstendigheter, men lades stadig opp ved retardasjon. EL biler med en såkalt range 

extender flere hundre km. Her brukes pr. dag  ( Les Opel Ampera) en 1,4 liters bensinmotor til å 

produsere strøm når batteriet er utladet. Bruk av brenselceller og utbygging av fyllestasjoner for 

hydrogen ligger et godt stykke frem i tid må en bare se i øynene. 

 

Spørsmålet som våre politiker må tørre å stille er: "Hvilke type drivstoff er mest miljøvennlig 

kommende 10 år innen utviklingen av  fullgode alternativer til fossilt drivstoff er realisert". Ap 

har argumentert godt for gassbusser i mange år. Her finnes det selvsagt fyllestasjoner for busser. 

Koblingen kan ikke på lettere kjøretøy. 

 

En klar avgassvinner er komprimert naturgass. Se til Stavanger/Sandes hvor det er det etablert 

minst 4 fyllestasjoner for komprimert naturgass. Her kan kundene velge mellom ren naturgass og 

biogass. Sistnevnte er noe rimeligere ettersom den inneholder mindre energi pr. volumenhet. 

Tyskland har tatt i bruk naturgass i stor utstrekning og fyllestasjoner spredt over hele landet. 

 

Flere av de store europeiske bilfabrikker produserer originale såkalt monovalente bilmodeller 

(personbiler av ulike størrelse, varebiler og flerbruksbiler) som går på naturgass. Monovalente 

gassbiler bruker gass som hovedkilde og har bare en ca. 10 liters tank for bensin. Bensin brukes 

primært til koldstart og gass overtar når motortemperaturen passerer ca 15 grader Celsius. 

Rekkevidde er ca. 450 km. 

 

Autogass som en ofte ser blir fylt på biler er en blanding men som i all hovedsak består av 

propan. Biler som vi ser benytter autogass er ombygde biler. Flere fabrikker produserer slike biler 

med originalt utstyr som ivaretar sikkerheten bedre. Felles for slike biler er at de er utstyrt med en 

liten gasstank og har en stor bensintank og blir ikke gitt avgifts lette i Norge. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

27.  Norskfaget – Arbeiderpartiets Universitetslag 

 

Bakgrunn:  Norskfaget er eit sentralt fag. Det står sentralt i utdanningsopplegget. Det står sentralt 

som felles arena for heile folket, frå nord til sør, frå aust til vest, og som felles referanse for alle 

som bur i landet. Derfor er diskusjonen om læreplanen for norskfaget ei politisk sak av allmenn 

interesse. 

 

Fem politiske grep: 

i. I eit skuleverk som omfattar alle, bør ein skilje mellom realistiske minstemål og ideelle 

ønskemål. 

ii. I eit skuleverk som omfattar alle, bør ein innføre eit felles kjernestoff og dessutan 

kvalitetssikre det lærestoffet som elevane møter i lærebøker og på anbefalte nettstader. 

iii. Alle bør lære nynorsk og bokmål. Ved studieførebuande studieretningar bør det vere 

skriftleg eksamen i begge språk, nynorsk og bokmål, med separate karakterar og med ekstern 

sensor for å sikre same nivå over heile landet. 
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iv. Lærarutdanning og arbeidssituasjonen for lærarane bør kvalitetssikrast. 

v. Norskfaget bør samordnast betre med nærliggjande fag, slik som historie og samfunnsfag. 

 

Kommentar: 

Eit fag utan eksamen og karakter, i eit utdanningssystem som er basert på eksamen og karakter, 

vil forvitre over tid (slik det skjedde med ”allmennfaget” ved distriktshøgskulane). Om sidemålet 

skal bestå, må det ha ein eigen karakter. 

 

Ei ordning med to karakterar er viktig for offentlege etatar, og særleg i kjerneområda for 

nynorsken, fordi det sikrar at ein får tilsett folk som er gode i nynorsk. 

 

Felles karakter for nynorsk og bokmål ville krevje ei form for vekting: Kan ein kandidat stryke i 

eitt fag og likevel stå? Kor svak kan ein kandidat vere i eitt fag dersom kandidaten er god i det 

andre? Skal slike spørsmål avgjerast av den enkelte sensor, kvar med sitt personlege skjønn og 

sine preferansar? Då vil vurderingsgrunnlaget variere, og det er urettferdig. Kort sagt, vi kjem 

ikkje unna ei standardisert vekting, og dermed har vi i realiteten to karakterar uansett.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

28.  Skipstunnel gjennom Stadtlandet – Fiskeri- og Forskningsfaglig partilag av AP 

 

Det må snarest gjøres et prinsippvedtak og settes av midler til bygging av skipstunnel gjennom 

Stadlandet. 

 

Begrunnelse: 

Stad er den mest værharde plassen på hele norskekysten. Hvert år går det ca 35 000 fartøyer over 

Stad, fra små fritidsbåter til Hurtigruten og store tankbåter. En av de siste store nestenulykker var 

M/S ”Midnattsol” som fikk motorstopp på begge fremdriftspropellene like ved Bukketjuvane 

ytterst ved Stad. Bare 100 m fra land klarte mannskapet å få startet opp motorene, da var 

passasjerene allerede klar ved livbåtene. Stad er lite egnet for landing av slike livbåter. 

 

I hundre år har sjøfolk og fiskere ønsket en tunnel gjennom Stadlandet. Argumentene er de 

samme i dag: sikrere ferdsel, bedret transport for næringslivet, insitamenter for arbeidslivet i 

regionen og ny hurtigbåt forbindelse, samt økt turisme. 

 

Det er ingen tekniske problem med sprengning av tunnelen. Det eneste det står på, er vilje fra 

regjeringen til å sette i gang prosjektet. Saken er svært grundig utredet. Tunnelen blir en nautisk 

mil, eller 1800 meter lang. Hurtigruta vil bruke ca.12 minutter med sterkt redusert fart. Dette 

medfører redusert energiforbruk, redusert reisetid, og store reduksjoner i utslipp. Samtidig blir det 

mulig for lokale og regionale båtruter å krysse Stad, for eksempel kan det tenkes å forlenge 

ekspressbåtrutene fra Bergen til Ålesund. Verdens største skipstunnel vil det være en merkesak 

for norsk kompetanse og teknologi, samt en helt spesiell tilleggsverdi til Hurtigruten og andre 

reiselivsopplevelser i regionen. 

 

Styrets innstilling:  Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

29.  Færre lærere i bergensskolen – Loddefjord Arbeiderlag 

 

I Bergens Tidende fra lørdag 12. januar 2013 kan vi lese at det blir stadig færre lærere i 

bergensskolen.  Loddefjord Arbeiderlag mener at det er en uheldig utvikling at antall årsverk og 

antall årstimer har gått ned de siste årene. Skal skolene bli enda bedre til å tilrettelegge 

undervisningen til hver enkelt elevs forutsetninger, er det behov for nok undervisningspersonale 

som har nok tid til å gjøre jobben. Tilpasset opplæring koster penger. 
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Forslag til vedtak: Med bakgrunn i ovenstående ber Loddefjord Arbeiderlag at Arbeiderpartiets 

bystyregruppe ser på saken og kommer med forslag til hvordan denne negative utviklingen (færre 

lærere i bergensskolen) kan stoppes. Loddefjord Arbeiderlag mener at dersom en større grad av 

statlige bevilgninger øremerkes, så kan skolens innhold/opplæringstilbud bli styrket. 

 

Styrets innstilling:  Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

30.  Sterkere innsats for lhbt-personers rettigheter – Bergenhus Arbeiderparti 

 

Norge må iverksette sanksjoner mot land som bryter menneskerettighetene for LHBT-personer. 

 

Begrunnelse: I flere land i verden er ikke kampen for likeverd på bakgrunn av seksuell legning 

kommet like langt som i Norge. Det finnes fortatt land hor den fremste kampen fortsatt står om å 

bli anerkjent som menneske, fordi lhbt-legninger er kriminalisert eller blir behandlet som en 

sykdom. Det finnes land, som Uganda, hvor det eksisterer lovforslag som kan gi antatt homofile 

dødsstraff for legningen sin. Norge gjør allerede viktig arbeid for å fremme lhbt-personer sine 

rettigheter internasjonalt, men Bergenhus Ap mener at man må ta sterkere virkemidler i bruk 

ovenfor land som kriminaliserer lhbt og som bryter menneskerettighetene. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

31.  Ikke-kommersiell surrogati – Bergenhus Arbeiderparti 

 

Arbeiderpartiet vil åpne for ikke-kommersiell surrogati. Det utarbeides lovverk som muliggjør 

ikke-kommersiell surrogati. Barn født ved hjelp av surrogati må ha like rettigheter til to foreldre 

som andre barn.  

 

Begrunnelse: Surrogati er en ordning der en kvinne inngår en avtale om å bli gravid for deretter å 

overlate barnet til den andre avtaleparten. Surrogatmoren kan være barnets genetiske mor, eller 

barnet kan være resultat av et egg donert fra avtaleparten eller fra en tredje kvinne. I dag tilbys 

surrogati i mange land, og mange nordmenn benytter seg av surrogati i utlandet. I mange tilfeller 

er det under mangelfull regulering av kvinnens kår, og i noen tilfeller utnytting av kvinner. I 

Norge vil det være mulig å lage et lovverk som forhindrer at kvinners kropp gjøres til en vare. 

Bergenhus Ap mener at det bør tillates ikke-kommersiell surrogati i Norge, og at det utarbeides 

en lov som klargjør forholdet mellom foreldre og surrogatmor og som gir surrogatmor klare 

rettigheter ved eventuelle komplikasjoner eller uforutsette omstendigheter. Bergenhus Ap krever 

at norske barn født ved hjelp av surrogati gis de samme rettighetene til to foreldre som andre 

barn. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

      

 

32.  Ta tredje sektor i bruk – Bergenhus Arbeiderparti 

 

Folkeopplysningstradisjonen har alltid stått sterkt i Norge. Studieforbundene er bærer av viktige 

kulturtradisjoner samtidig som de driver folkeopplysning og etter- og videreutdanning på ikke 

kommersiell basis. Statlig støtte til Studieforbundene er minkende, egenbetalingen for 

kursdeltakere blir dermed større. Bergenhus Arbeiderparti vil øke støtten til Studieforbundene. 

 

Begrunnelse: Studieforbundene skal være et supplement til offentlig utdanning, både på 

videregående skoles nivå, på fagskolenivå og for universitets/høyskolestudier.  
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Mindre statlig støtte til Studieforbundene vil gjøre etter- og videreutdanning for kostbar og for 

utilgjengelig for folk som bor i distrikts Norge. Studieforbundene bidrar til at det finnes 

utdanningstilbud over hele landet på alle utdanningsnivå. Dette gjør at alle kan ta del i etter- og 

videreutdanning, der de bor og der de jobber.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

33.  Opprusting av Bergensbanen – Fellesforbundets partilag 

 

Arbeiderpartiet i Bergen må arbeide for at Bergensbanen får hardt tiltrengt opprustning og 

investering i kommende periode. Dette innebærer: 

- bygging av Ringeriksbanen 

- opprustning av Vossebanen 

- flere og lengre krysningsspor 

- ny ulrikstunnel - dobbelt spor Bergen-Arna 

 

Begrunnelse:  

Bergensbanen er den viktigste togforbindelse mellom øst og vest. Den tar en betydelig del av 

person og godstransport langs strekningen. Den har også en viktig rolle å spille innenfor 

reiselivsnæringen. Derfor bekymrer det oss at investeringene og oppgraderingene av 

bergensbanen ikke har stått i stil til betydningen den har og hatt i sin 104 år gammel historie. Ved 

å innføre ovennevnte tiltak vil reisetiden mellom Oslo og Bergen bli kunne bli forkortet med 20 

%. Bergensbanen vil da også bli et reelt miljøvennlig alternativ til fly.  Positive ringvirkninger vil 

være økt godstransport fra vei til bane, økt passasjerantall og sterkere fortetting og tilknytning til 

byer og tettsteder langs banen.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en utarbeidelse av uttalelse om 

samferdsel. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

34.  En bedre og raskere Bergensbane: Ringeriksbanen og Vossebanen – Bergen AUF 

 

I gjeldende Nasjonal Transportplan (2010-2019) går regjeringen inn for byggestart på 

Ringeriksbanen i løpet av planens siste seks år (2014-2019). Traseen mellom Hønefoss og 

Sandvika ble vedtatt i 2002. 

 

Ringeriksbanen vil utgjøre en «snarvei» på Bergensbanen, og vil medføre at banen ikke får 

stoppested i Drammen. Dagens trasé til mellom Hønefoss – Drammen – Oslo er tidkrevende og er 

en av årsakene til Bergensbanens store tidsbruk mellom Bergen og Oslo. 

 

Ved å investere syv milliarder kroner på oppgradering av Bergensbanen vil vi få en effektiv 

togforbindelse mellom landets to største byer. Dette vil være bra for næringslivet (person- og 

godstrafikk), turismen og ikke minst miljøet. Til sammenligning koster en fergefri E39 om lag 

100 milliarder kroner, i følge Statens Vegvesen. 

 

Med de siste års utredninger og påfølgende debatt om høyhastighetsbane kan det se ut som 

dagens Bergensbane har blitt glemt. Bedre forbindelser mellom Bergen – Voss og Oslo – 

Hønefoss er også en nødvendig investering for fremtiden, siden bolig- og arbeidsmarkedet i de 

største byene vil være presset. 

 

En utbedret Bergensbane er også nødvendig for en fremtidig høyhastighetsbane. Brorparten av 

Norges befolkning bor i Oslo-området og på Vestlandet. Arbeidsmarkedene blir stadig mer 

integrert, og mer gods skal flyttes. Høyhastighetsbaner er fremtidens transport i Norge. I 

mellomtiden må vi investere for nåtiden og fremtiden. 
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Arbeiderpartiet i Bergen vil at  

- Ringeriksbanen får byggestart innen 2019. 

- Vossebanen utbedres for høyere hastighet og med flere krysningsspor. 

- Bergensbanen får høyeste prioritet som korridor mellom Øst- og Vestlandet i kommende 

Nasjonal Transportplan. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en utarbeidelse av uttalelse om 

samferdsel. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

35.  Bergensbanen – Arna Arbeiderpartilag 

 

Prioriter utbetring av Bergensbanen i Nasjonal Transportplan 2013-2019. Vedteke bygging av 

dobbeltspor gjennom Ulriken og opprusting av Vossebanen forserast. Vidare må óg 

Ringeriksbanen inn i transportplanen. 

 

Grunngjeving: Gjennom mange år har banestrekninga mellom sentrale byar på austlandet vorte 

prioriterte med bygging av dobbeltspor og andre utbetringar. No meinar vi det etter kvart er tid 

for å prioritere ei utbetring av Bergensbanen frå Oslo med trasé over Ringerike til Bergen. Ny 

trasé med satsing på opprusting og dobbeltspor er heilt naudsynt for å få ned reisetida. Berre på 

denne måten kan Bergensbanen i framtida vera konkurransedyktig både på gods- og 

persontransport. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en utarbeidelse av uttalelse om 

samferdsel. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

36.  Sosial boligbygging – Åsane Arbeiderparti 

 

Det må slik Åsane Arbeiderparti ser det bygges langt flere boliger i storbyene og i sentrale 

områder enn i dag og en må ha fokus på fortetting i byene. Her må kommunene være med å 

tilrettelegge for tomtearealer og unngå å være prisdrivende på tomtemarkedet.  

 

Åsane Arbeiderparti foreslår at det bygges 40 000 nye boliger hvert år ila neste 4 årsperiode.  Det 

bør i stor grad satses på små og rimelige boliger i storbyene og i pressområdene rundt storbyene. 

For å få dette til må vi gjeninnføre sosial boligbygg, la staten gjennom Husbanken bli en sentral 

aktør innen boligforsyningen og bruke boligbyggelagene aktivt som utbyggere. 

 

Begrunnelse for forslaget: 

Når en ser hvor vanskelig det i dag er for ungdom og enslige å komme seg inn på boligmarkedet 

er kanskje tiden inne for en sterkere statlig styring i boligpolitikken. Mange i etablererfasen sliter 

med stor gjeld og økt boligbygging vil sannsynligvis være med på å stabilisere boligprisene. Det 

er også store ungdomskull som nå skal inn på boligmarkedet. 

 

Det er anslått at antall innbyggere over 16 år vil øke med 775 000 i neste 20-årsperiode. Ut fra 

dette anslås det å være behov for 500 000 nye boliger fram til 2031,(NOU: Rom for alle 2011) 

 

- Vi vet også at det blir flere eldre .Dette byr på andre utfordringer boligmessig for å kunne bli 

boende lengst mulig hjemme. ( livsløpstandard, uu, heis i blokker) 

- Økende skilsmissestatistikk fører også til økt behov for flere boliger 

- Økt innvandring fører til økt behov for flere boliger 

- Press på storbyer og randsområdene fører til økt boligbehov i byene 

- Flere studenter fører til økt behov for studentboliger 
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Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en utarbeidelse av uttalelse om 

bolig. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

37.  Det må bygges flere utleieboliger – Åsane Arbeiderparti 

 

Åsane Arbeiderparti foreslår at det bygges flere utleieboliger til en akseptabel pris, ikke bare til 

vanskeligstilte som står på ventelistene for kommunal bolig, men også for andre grupper som for 

en periode har behov for en leiebolig. Dette kan gjøres i regi av boligbyggelagene, kommunen 

eller gjennom seriøse utleiere. 

 

Begrunnelse: 

Det har vært en ønsket politikk i Norge at flest mulig eier sin egen bolig.  Slik bør fortsatt være, 

men det bør i mye større grad enn tidligere bygges utleie boliger til ungdom, arbeidsinnvandrere, 

folk som har behov for midlertidige boliger ved en skilsmisse etc. Det er mange som en periode 

av livet sitt har behov for en midlertidig leiebolig. 

 

Slik det er i dag er det store køer for å få tildelt en kommunal utleie bolig og de som får tildelt en 

slik bolig er ofte veldig vanskeligstilte på boligmarkedet. I tillegg til denne gruppen er det viktig å 

få bygd flere utleieboliger til en akseptabel pris slik at de som trenger en midlertidig bolig har 

mulighet til å skaffe seg det. I Norge er det slik at ca 80% eier sin egen bolig og 20 % leier, mens 

forholdet mellom eie og leie gjerne er motsatt i andre land.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en utarbeidelse av uttalelse om 

bolig. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

38.  Økt satsing på sosial boligbygging – Bergen Arbeidersamfund 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 

- Ha økt sosial boligbygging, hvor boligene skal være forbeholdt mennesker som i dag ikke 

har mulighet til å komme inn i boligmarkedet. 

- At det skal være et pristak på kjøp og salg av disse boligene. 

 

Begrunnelse:  Å eie egen bolig gir trygghet og stabilitet for mange. Men de økte prisene på bolig i 

Bergen sentrum og omegn gjør at det blir stadig flere som ikke har mulighet til å komme inn på 

boligmarkedet. Både unge og vanskeligstilte sliter med kravet til egenkapital i boliglån, og 

resultatet er ofte at kjøp av bolig blir umulig. Økt sosial boligbygging vil være med på å gjøre at 

mennesker som ikke har mulighet å kjøpe egen bolig i dag, likevel får muligheten til å komme 

seg inn på et stadig tøffere boligmarked. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en utarbeidelse av uttalelse om 

bolig. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

39.  Heving av maksgrense «boligsparing for ungdom» fra dagens nivå på 150 000 kroner – 

Bergenhus Arbeiderparti 

 

Det er viktig at unge mennesker får en reel mulighet til å etablere seg i boligmarkedet. Med 

finanstilsynets nye krav til egenkapital må man i dag ha minimum 15 prosent egenkapital for at 

en skal få boliglån.  
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Dagens maks grense på 150 000 kroner gir dermed et lån på 1 million kroner.   

 

Begrunnelse: I dagens boligmarked får man ikke noe bolig til under 1 million i de store byene i 

Norge, vi mener derfor at grensen må heves. Sterk boligprisvekst og strengere krav fra 

finanstilsynet gjør at denne grensen i dag er for lav.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en utarbeidelse av uttalelse om 

bolig. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

40.  Asylbarna – Arna Arbeiderpartilag 

 

Arna Arbeiderpartilag ber regjeringen endre sin praksis når det gjelder asylpolitikken som 

omhandler asylbarn som står i fare for å blir sendt ut av Norge, og ber om at det utarbeides en 

forskrift med ordlyden:  Dersom barnets beste og barnets tilknytning til riket tilsier innvilgelse av 

oppholdstillatelse, kan ikke innvandringsregulerende hensyn veie tyngre. 

 

Begrunnelse: 

Verdier som demokrati, rettssikkerhet, solidaritet og ytringsfrihet står sterkt i vårt land. Vi har et 

stort fokus på menneskerettighetene både nasjonalt og internasjonalt. I rettsstaten Norge har vi et 

sterkt vern gjennom lovgivning, og vi jobber internasjonalt for at andre land skal følge samme 

linje som oss. 

 

I Norge er det i dag ca 600 asylbarn som står i fare for å bli sendt ut av Norge. Dette er barn som i 

utgangspunktet har ovennevnte vern i lovverket og gjennom nedfelte menneske-rettigheter. 

Allikevel ser det ikke ut til at dette håndheves, og mange av disse barna, som er født og oppvokst 

i landet står i fare for å bli sendt ut av landet, til en høyst usikker fremtid. Dette er ikke den norske 

rettsstat verdig. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en utarbeidelse av uttalelse om 

asylpolitikk. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

41.  Enslige mindreårige asylsøkere inn under barnevernet – Bergenhus Arbeiderparti 

 

Omsorgen for enslige mindreårige asylsøkere mellom 15 og 18 år overføres til barnevernet. 

 

Begrunnelse:   På Arbeiderpartiets egne nettsider står det: Barn og unge som kommer alene uten 

foreldre og søker opphold i Norge, har ulik bakgrunn og livserfaring. Mange har opplevd 

fattigdom, nød, krig og overgrep, og kan ha levd i uholdbare livssituasjoner. Som gruppe er 

enslige mindreårige asylsøkere ekstra sårbare. De har derfor stort behov for omsorg, trygghet og 

beskyttelse, slik at de får gode oppvekstsvilkår og får brukt sine evner og ressurser. 

 

FNs barnekomité har blant annet anbefalt at Norge styrker tilbudet fra ankomst til landet og ved 

endelig bosetting i landet. Barnekomiteen har særlig pekt på behovet for kvalifisert personell som 

kan imøtekomme de spesielle behov enslige mindreårige ofte har. Enslige mindreårige 

asylsøkeres spesielle behov opphører ikke den dagen de fyller 15. Vi vet at tidlig innsats er viktig, 

vi vet det er viktig at flyktningene som kommer til Norge lærer seg norsk, og vi vet at det er 

viktig med forebyggende innsats. Disse barna har krav på - og rett til den samme omsorgen fra 

det offentlige som andre barn som vokser opp i Norge. Vi kan ikke forskjellsbehandle de enslige 

mindreårige asylsøkerne mellom 15 og 18 år og andre barn mellom 15 og 18 år.        

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en utarbeidelse av uttalelse om 

asylpolitikk. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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42.  Lengeværende asylbarn – Bergenhus Arbeiderparti 

 

Hensynet til barnas beste må være grunnleggende for asyl- og innvandringspolitikken. De 463 

sakene som omhandler mindreårige asylsøkere som har bodd mer enn tre år på asylmottak må få 

behandlet sakene sine på nytt. Regjeringen må signere den tredje tilleggsprotokollen til 

Barnekonvensjonen, som oppretter en individuell klagemekanisme for barn og dermed styrker 

deres rettigheter og rettssikkerhet. 

 

Begrunnelse:  Menneskeheten har aldri før har vært knyttet tettere sammen i et globalt 

skjebnefellesskap. Vår viktigste felles verdi er nedfelt i FNs menneskerettighetskonvensjon: Alle 

mennesker er født frie og med samme menneskeverd og menneskerettigheter. Utfordringer eller 

trusler mot det som knytter det globale fellesskapet sammen, er blant annet klimaendringer, 

økonomisk krise, krig og katastrofer, fattigdom, nød og sult. Noen av menneskene som er flykter 

fra slike trusler, befinner seg i Norge. Barn har et særskilt vern i lovverket og nedfelt i 

menneskerettighetene. Barn skal aldri straffes for foreldrenes feil. Arbeiderpartiet må konstant 

være på vakt for å sørge for at dette ivaretas på en god nok måte. Hensynet til barnas beste må 

være grunnleggende for asyl- og innvandringspolitikken. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en uttalelse om asylpolitikk. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

43.  Kunnskapspolitikk – Styret i AP i Bergen 

 

Barnehagepolitikk 

 

Utbygging av barnehager og lav foreldrebetaling  

Arbeiderpartiet i Bergen mener at barnehagepolitikken er bygget på to hovedpilarer fra 

barnehageforliket; Utbygging av barnehager og lav foreldrebetaling. Politisk forankret med 

økonomiske og juridiske virkemidler i sektoren for å nå målene satt av stortingets flertall i 2003.   

Målet om full barnehagedekning er nådd, men det er stadig et press for flere barnehageplasser. 

Skal retten til barnehageplass innfris også i fremtiden, må det videreføres insentiver som sikrer 

utbygging av barnehager både i kommunal og privat regi. 

Høyre vil fjerne ordningen med makspris i barnehagen, erstatte denne med økt foreldrebetaling 

og inntektsgraderte satser. Arbeiderpartiet i Bergen mener maksprisen må videreføres og at dette 

må fremheves i programarbeidet. Nærmere 300.000 barn har i dag et tilbud om barnehageplass. 

Alle kan benytte seg av tilbudet fordi foreldrebetalingen er lav. Maksprisen er et viktig tiltak for 

småbarnsfamilier og med en klar sosial dimensjon. 

  

Offentlige tilskudd og foreldrebetaling skal komme barnehagebarna til gode  

Arbeiderpartiet i Bergen mener at barnehageloven med forskrifter i større grad bør samsvare med 

gjeldende rettstilstand og lovverk på andre liknende områder, jf. Privatskoleloven. I 

privatskoleloven fastsettes det blant annet at både statstilskudd og skolepenger skal komme 

elvene til gode. I forhold til barnehagene bør det derfor fremheves at offentlige tilskudd og 

foreldrebetaling skal komme barnehagebarna til gode. 

  

Likeverdig behandling av kommunale og private barnehager  

Arbeiderpartiet i Bergen mener at kommunale og private barnehager må ha likeverdig behandling 

og finansiering. Dette sikrer høy kvalitet i barnehagetilbudet og at ansatte i får like gode lønns- og 

arbeidsvilkår uavhengig av om barnehagen er i kommunal eller privat regi. Regjeringen satte i 

verk en opptrappingsplan over fem år i forbindelse med statsbudsjett for 2010, blant annet ble 

barnehagetilskuddet innlemmet i rammene til kommunene. Skal kommunale og private 

barnehager likeverdig behandles må det også forankres et krav om høy kvalitet i barnehagene og 

en norm for bemanning. Likeverdig behandling forutsetter også at det i barnehageloven 

fremheves at offentlige tilskudd og foreldrebetaling skal komme barnehagebarna til gode 

gjennom utbytterestriksjoner. 
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Flere opptak og full behovsdekning  

Arbeiderpartiet i Bergen peker på at kommunenes definisjon av full barnehagedekning er knyttet 

til at barn som fyller vilkårene for rett til barhageplass etter barnehageloven §12a får plass. 

Kommunene oppfyller minimumskravet i barnehageloven om ett opptak i året. Dette medfører i 

mange tilfeller at barn som ikke når vilkårene for rett til barnehageplass, stiller bakerst i køen og 

må vente opptil to år før barnehageplass tildeles. 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at ambisjonene må være høyere og at det må være 

barnehageplasser nok til å sikre full barnehagedekning basert på det reelle behovet, også kalt full 

behovsdekning. Det må innføres en ordning med to hovedopptak i kommunale og private 

barnehager samtidig som kommunene gis mulighet til å gjennomføre fortløpende 

suppleringsopptak. 

  

 

Skoleforfallet 

 

Skoleforfallet i Høyrestyrte Bergen er omfattende og graverende. Unikt i byens skolehistorie. 

Bergen huser Norges eldste barneskole, Christie Krybbe skole - bygd i 1740. Byen har en 

skolehistorie flere hundre år tilbake i tid. Sterke tradisjoner til tross, kommunen har sviktet elever 

og lærere.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at kommunen må ruste opp, bygge nytt og vedlikeholde 

skolebyggene bedre. Samtidig mener Arbeiderpartiet at man må se systemkritisk på hvordan det 

kunne gå så langt før sannheten om skoleforfallet kom for en dag.  

 

Arbeidstilsynet ivaretar de ansattes rettigheter til et forsvarlig og godt arbeidsmiljø på skolene. På 

mange måter var det Arbeidstilsynets tilsyn med Bergen kommune som avdekket omfanget av 

skoleforfallet. Dette kombinert med at Arbeiderpartiet sammen med media, engasjerte foreldre, 

elever og lærere jobbet hardt for å grave frem informasjon om graden av alvor i skoleforfallet.  

 

Det er betimelig å stille spørsmålstegn ved hvorfor ikke embetsverket som håndhever 

opplæringsloven og forskrift om miljørettet helsevern i barnehage og skole – har gjort den samme 

grundige jobben som Arbeidstilsynet. For å sikre elevenes rettigheter og et forsvarlig og godt 

arbeidsmiljø på skolene.  

 

Arbeiderpartiet mener samtidig at kommunens egen helsevernetat ikke har fått mulighet til å 

gjennomføre kontroll og tilsyn ved skolene og utøve nødvendig myndighet. Kommunen har 

havnet i en habilitetskonflikt hvor kommunens egne ansatte godkjenner skolene som kommunen 

selv eier. På tross av at forvaltningsloven sier at det må være helt klart at det ikke må være noen 

bindinger mellom myndighetsutøvelse og penger. 

 

Arbeiderpartiet mener at skoleforfallet i Bergen identifiserer en systematisk svikt når elevenes 

rettigheter skal ivaretas. 

 

Arbeiderpartiet vil: 

- At embetsverket skal strengt håndheve forskrift om miljørettet helsevern i barnehage og 

skole for å sikre barnas rettigheter.  

- At helsevernetaten skal være kommunens vaktbikkje. Det må ikke være noen bindinger 

mellom myndighetsutøvelse og penger. 

- At helsevernetaten jobber uavhengig av den politiske ledelsen i kommunen. 

- At helseverngodkjenning av skolebygg tidsbegrenses og godkjenning ikke bør gis på vilkår. 

Skoler som ikke er i forsvarlig stand må stenges. 

 

 

Arbeiderpartiets visjon for videregående opplæring 

 

Arbeiderpartiets visjon er å skape verdens beste videregående skole i Norge. Vi tror at nøkkelen 

til et godt og rettferdig samfunn er en god og tilgjengelig videregående opplæring der 

enkeltmennesker av ulik bakgrunn møtes i det samme klasserommet. Et viktig begrep for oss er 

likhet - like rettigheter og like muligheter, for ulike mennesker.  
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Men vi tror også på mangfoldet, og nettopp fordi ingen mennesker er like, eller lærer likt eller 

ønsker å lære det samme tror vi på en videregående skole der alle møtes med utfordringer 

tilpasset ens eget nivå og egne ønsker. Det betyr ikke at vi ønsker nivådeling eller eliteskoler, vi 

ønsker å gi lærerne våre de verktøyene de trenger for å gi en god og tilpasset opplæring til hver 

enkelt elev. For å få det til må en sikre forutsigbare rammebetingelser for de videregående 

skolene, slik at de er i stand til å ansette nok lærere.  

 

Frafall 

Arbeiderpartiet ønsker å øke gjennomføringsgraden i videregående opplæring. Vi vet at mange av 

de som ikke fullfører utdannelsen sin går på yrkesfag og Arbeiderpartiet ønsker derfor et 

nasjonalt løft for yrkesfagutdanningen i Norge. Vi vil gjøre overgangen fra skole til lærebedrift 

lettere og sikre at alle som er i lærebedrift får den oppfølgingen de både trenger og har krav på. Vi 

vil også øke yrkesfagenes status i samfunnet generelt. Derfor vil vi at fagbrev skal gi elevene 

generell studiekompetanse og med det mulighet til å bygge på utdannelsen sin på høyskole eller 

universitet. 

 

Alle skal med 

Retten til videregående opplæring ble vedtatt i 1994 og skal i utgangspunktet gjelde alle i 

aldersgruppen 16 til 24 år. Likevel står noen utenfor uten mulighet til å delta. Mindreårige 

asylsøkere som venter på svar på søknad om beskyttelse i Norge har i dag ikke rett til 

videregående opplæring. Arbeiderpartiet mener at dette er en rett alle skal ha og vil derfor endre 

lovverket slik at også asylsøkende ungdom får delta i den offentlige fellesskolen. 

 

Økonomiske forutsetninger 

Målet med en offentlig skole er å gi alle like forutsetninger for å utdanne seg i Norge. For at 

retten til videregående opplæring skal være reell må en sikre at økonomiske forutsetninger ikke er 

en faktor. I dag er stipendsatsene til Statens Lånekasse på enkelte programfag ikke tilpasset 

elevenes reelle behov. Arbeiderpartiet ønsker å justere disse slik at alle kan delta på lik linje. 

 

Arbeiderpartiet vil 

- innføre et nasjonalt klassedelingstall 

- endre lovverket slik at også fagbrev gir generell studiekompetanse 

- gi asylsøkende ungdom rett til videregående opplæring 

- endre stipendsatsene til Statens Lånekasse slik at disse er i tråd med elevenes reelle behov 

- innføre standpunkt – og eksamenskarakter i sidemål fra vg2 

- øremerke midler til oppussing av skolebygg 

 

 

Høyere utdanning 

 

Økt innsats for forskning og utdanning 

Graden av fri forskning er særskilt lav i Norge. I snitt går 15 % av midlene i OECD-landene til 

slik forskning. I Norge er det bare 7 % av de offentlige forskningsmidlene som ikke er 

oppdragsforskning for departementene – og halvparten av forskningen er finansiert av private 

oppdragsgivere . Frie forskningsmidler er viktig fordi de gir forskerne mulighet for å se nærmere 

på spørsmålene som er viktigst for fagenes videre utvikling, selv om de ikke nødvendigvis har en 

kortsiktig, direkte anvendbarhet for staten eller store bedrifter. Dessuten er fri forskning et viktig 

alternativ og korrektiv som bidrar til å sikre at resultatene av oppdragsforskning ikke blir preget 

av oppdragsgivernes ønsker. 

 

Fortsatt ingen skolepenger for internasjonale studenter i Norge 

Prinsippet om gratis utdanning er grunnleggende for å sikre lik rett til utdanning for alle, uansett 

sosial og økonomisk bakgrunn. Å innføre skolepenger for internasjonale studenter ville være å 

sette gratisprinsippet i sin helhet under angrep. En slik innføring ville åpne for å innføre 

skolepenger også for norske studenter. I flere land har innføring av skolepenger for internasjonale 

studenter kun vært det første skrittet. Norge er allerede et dyrt land å bo i for studenter fra de 

fleste andre land i verden. Å innføre skolepenger for internasjonale studenter vil kunne få den 

negative konsekvensen at bare studenter fra rikere land har reell mulighet til å studere i Norge. 

 



- 25 - 

Nye fremmedspråk inn i høyere utdanning  

Dagens samfunn er langt mer globalisert enn det var for bare noen tiår siden. Kompetanse i 

fremmedspråk er ettertraktet i arbeidsmarkedet, og utviklingen i verden vil gjøre 

språkkompetanse enda viktigere i tiårene som kommer. Derfor er det viktig å styrke opplæringen i 

fremmedspråk, og gjøre universiteter og høyskoler i stand til å utdanne lærere med kompetanse i 

«nye» fremmedspråk.  

Kina blir en stadig viktigere handelspartner for Norge. Spesielt på Vestlandet eksporteres det mye 

fisk til en voksende kinesisk middelklasse. Handelsforbindelsene vil øke i omfang i årene som 

kommer, og det norske skoleverket må ligge i forkant. For å utdanne kvalifiserte lærere vil vi gi 

ha kinesisk inn i praktisk pedagogisk utdanning ved høyere læresteder.  

 

Arbeiderpartiet vil 

- sikre at en vesentlig del av økningen av forskningsmidlene frem mot 3-prosentmålet gis til 

basalforskning og fri forskning 

- at internasjonale studenter er en viktig del av norsk akademia, og er en stor fordel for Norge. 

Prinsippet om gratis utdanning skal fortsatt gjelde, også for internasjonale studenter. 

- at kinesiske studium og kinesisk fagdidaktikk tilknyttet praktisk pedagogisk utdanning 

(PPU) blir opprettet ved høyere læresteder.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for en utarbeidelse av uttalelse om 

kunnskapspolitikk. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

44.  Dobbelt statsborgerskap – Loddefjord Arbeiderlag 

 

Som et av de få land i Europa, tillater ikke Norge i utgangspunktet at nordmenn har to 

statsborgeskap jf. Lov om norsk statsborgerskap. Selv land vi liker å sammenligne oss med som 

Sverige og Finland, samt en mengde andre europeiske land tillater dobbelt statsborgerskap. 

Tidligere har det vært debatter på Stortinget (2004-2005)(Odelstinget) om dobbelt 

statsborgerskap, hvor flertallet har villet tillate dette, men de har antagelig blitt overkjørt av 

byråkratene i Justisdepartementet, derfor har ingen lovendring skjedd.  

 

Regelen om at dobbelt statsborgerskap ikke tillates mener Loddefjord Arbeiderlag er uheldig av 

følgende grunner: 

 

1. Nordmenn flytter og bosetter seg i andre land langt mer enn før, og det vil klart være en 

fordel for nordmenn bosatt i andre land anskaffe seg bostedslandets statsborgerskap, og 

samtidig beholde sin tilknytning til Norge, via et norsk statsborgerskap. De aller fleste frasier 

seg muligheten for bostedslandets statsborgerskap, fordi de ikke ønsker å oppgi det norske 

statsborgerskapet som en må etter dagens regelverk. Dette har konsekvenser for den enkelte 

nordmann bosatt i utlandet særlig med hensyn med hensyn det å kunne eie sin egen bolig i 

sitt bostedsland da enkelte land forbyr utlendinger å eie eiendom i landet. 

2. I loven finnes det unntak, men ikke for etniske nordmenn. Unntaket gjelder bare for 

utlendinger som kommer fra et land som ikke kan løses fra sitt opprinnelige statsborgerskap 

når de søker om norsk statsborgerskap jf. Lov om norsk statsborgerskap § 10 1. ledd. 

Eksempler på slike land er Iran og Mexico. I disse tilfeller tillates dobbelt statsborgerskap. 

Dette er klart uheldig og diskriminerende av etniske nordmenn, og et argument for å tillate 

dobbelt statsborgerskap for alle.  

 

Forslag til vedtak:  Tillate dobbelt statsborgerskap for alle. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes Arbeiderpartiet sin justisfraksjon på stortinget. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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45.  Skatteyternes rettssikkerhet i skattegklagenemndene – Loddefjord Arbeiderlag 

 

I et par års tid har skattyternes rettssikkerhet i skatteklagenemndene vært på agendaen. Lite er 

skjedd. Fortsatt behandles rundt tre tusen saker årlig. 

 

Uten rettssikkerhet? 

For to år siden ble der fremmet forslag om å bedre rettssikkerheten for skattyter. Forslaget fikk 

politisk tilslutning, også av regjeringspartiene, som ba Regjeringen komme tilbake til Stortinget 

med en vurdering av skattyters rettssikkerhet i et større perspektiv. 

 

I skattesaker er klageinstansene skattekontoret og skatteklagenemnda. Nemndsmedlemmene 

oppnevnes av fylkestinget. De kan kommunisere fritt med skattekontorets saksbehandlere og 

andre medlemmer. Men ikke med skattyter. Advokater bruker ofte ordet kontradiksjon. Det finnes 

altså ikke her, i saker som er prinsipielle og omfattende, kanskje også med dissenterende 

medlemmer. 

 

Både norsk Høyesterett og Den Europeiske Menneskerettskonvensjon (EMK) har slått fast at 

tilleggsskatt er en straffesanksjon. Altså blir norske skattytere straffet uten kontradiksjon i siste 

klageinstans i skattesaker. To år er gått siden det var tverrpolitisk enighet om at rettssikkerheten 

vedrørende overstående ikke er ivaretatt. Lite er skjedd.                                                  

 

Forslag til vedtak: Med bakgrunn i ovenstående ber Loddefjord Arbeiderlag at Arbeiderpartiet tar 

fatt i saken og evaluerer rettssikkerheten i skatteklagenemndene. 

 

Styrets innstilling:  Oversendes stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

46.  Innovasjonspolitikk – Bergen Arbeidersamfund 

 

Det er nødvendig å styrke de rettede tiltak for kommersialisering av forretningsideer som springer 

ut av våre forskingsmiljøer. Basert på rammene som er trukket opp i St. meld 22 «Verktøy for 

vekst», bør følgende tiltak vurderes: 

 

- Øke statlige garantier i forbindelse med driftskreditt og risikolån til selskaper i tidligfase 

- Gjennomgå ordningen med såkornfond med sikte på forenklede beslutningsprosesser og økt 

støtte i den tidlige såkorn fasen 

- Øke satsningen på innovasjon i offentlig sektor, bl.a. helseforetakene 

 

Begrunnelse:  Statistikk fra Bergen viser at det det årlig utføres ca. 4000 forskingsårsverk og det 

forskes for minst 4 mrd NOK. Fra dette forventes det å komme mellom 70-100 forretningsideer i 

året, hvorav kun ca. 15 tas ut i reelle kommersialiseringer. En tilsvarende lav innovasjonsprosent 

er sannsynligvis representativ for landet som helhet. De fleste av selskapene som kommer ut av 

denne prosessen er potensielle høyteknologiske vekstselskaper, som bl.a. innebærer et stort 

potensiale for å skape nye, attraktive arbeidsplasser. Utfordringene ved kommersialisering av 

slike selskaper er særlig knyttet til finansiering i tidlig fase, samt salgsarbeid og introduksjon i 

markeder. Det er derfor nødvendig med rettede tiltak som gjør det mulig at flere av 

forretningsideene som springer ut av våre forskingsmiljøer, kan settes ut i livet. Gjøre det enklere 

for selskaper i tidlig fase å levere varer og tjenester til det offentlige 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes politisk ledelse i Næringsdepartementet. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
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47.  Gruvedrift må underlegges strengere miljøkrav – Fiskeri- og Forskningsfaglig partilag 

av AP 

 

Gruvedrift må underlegges miljøkrav på linje med offshore- og akvakulturnæringene. 

Undersjøiske deponier for avfall må begrenses. 

 

Begrunnelse: 

Det er et sterkt press for å utvikle norsk gruveindustri. Det er i utgangspunktet positivt, men 

medfører betydelige miljøutfordringer. Dette er særlig knyttet til undersjøiske deponier. Det 

dreier seg om svært store mengder med masse, og også om bruk av kjemikalier med alvorlige 

miljøvirkninger. Det er uakseptabelt at gruveindustrien ikke er underlagt tilsvarende miljøkrav 

som offshore- og akvakulturnæringene. 

 

Offshorenæringen er underlagt strenge miljø- og dokumentasjonskrav for alle kjemikalier som 

benyttes. Tilsvarende krav gjelder ikke for gruvenæringen,. Det er meningsløst at kjemikalier som 

er forbudt offshore kan deponeres undersjøisk langs kysten. 

 

Akvakulturnæringen er underlagt strenge krav med hensyn til påvirkning på bunnfauna. Selv om 

det er lokale miljøvirkninger av oppdrettsanlegg dreier det seg ikke om utslettelse av liv. 

Nettoeffekten på bunnfaunaen er økt biodiversitet og økt biomasse. Undersjøiske deponier fra 

gruvedrift ødelegger bunnfauna i store områder. Dette er ødeleggende for muligheter for andre 

næringer, som fiskeri- og akvakultur. Det blir meningsløst å verne fjorder og vassdrag mot 

lakseoppdrett når de samme fjordene til dels tas i bruk som avfallsplasser for gruveindustrien. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes Nærings- og Handelsdepartementet. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

48.  Egne avdelinger for eldre rusavhengige og psykiatriske pasienter på sykehjem – Bergen 

Arbeidersamfund 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at: 

- Det opprettes egne avdelinger på sykehjem for eldre rusavhengige, og for alvorlig psykisk 

syke eldre. 

- Det skal ikke være aldersgrense på et slikt tilbud. 

 

Begrunnelse:  Mennesker som har og har hatt en rusavhengighet, samt psykiske pasienter, skal ha 

samme rett til sykehjemsplass som andre eldre i Bergen. For å få økt livskvalitet i alderdommen 

og ved livets slutt, trenger disse særskilt oppfølging fra helsearbeidere med spesiell kompetanse. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget vedtas. Oversendes politisk leiing i Helse- og omsorgsdepartementet 

og bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

49.  Trafikkproblemene i Bergen – Loddefjord Arbeiderlag 

 

Trafikkproblemene i Bergen er store i dag, og større vil de bli. 

 

Riksvei 1- sjøen - har så langt vært holdt utenfor løsningsmulighetene for å skjerme Bergen 

sentrum for biltrafikk. Sjøen ligger der, vedlikeholdsfri, og lar seg bruke når som helst. Broer har 

erstattet fergene som engang trafikkerte bl.a. Puddefjorden og var forbindelsen mellom byen og 

f.eks. Sotra og Askøy.  

 

Tidligere hadde vi både Laksevågsfergen og Dokkefergen som fraktet folk over Puddefjorden. 

Kort etter at Puddefjordsbroen kom ble disse nedlagt, en logisk følge av den nye broen og riktig 

den gangen. Men mye har endret seg siden 1957-58; trafikkbildet er noe annerledes i dag. 
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Raske passasjerferger som supplement til broforbindelsene mellom bysentrum og de 

omkringliggende bydeler/kommuner kan forhindre mye biltrafikk inn til Bergen sentrum; med 

gode parkeringsfasiliteter og korresponderende ''matebusser'' vil folk komme seg til og fra 

jobb/skole etc. uten trafikkøer og uten å drukne bysentrum i avgasser. 

 

Med den forventede befolkningsøkning frem til 2030 burde man, på tvers av partier og 

kommuner, allerede nå ha vyer om alternative fremtidige transportmuligheter.  

 

Forslag til vedtak:  Med bakgrunn i ovenstående ønsker Loddefjord Arbeiderlag at 

Arbeiderpartiet internt og i tverrpolitiske debatter/diskusjoner om langsiktige transportplaner også 

tar opp mulighetene som ligger i sjøverts forbindelser. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes bystyregruppen og fylkestingsgruppen 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

50.  Økt kollektivsatsing – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Økt kollektivsatsing er nødvendig i byer som for eksempel Bergen. 

 

Det er store køer på flere innfartsårer inn til Bergen, noe som gir ringvirkninger for Fyllingsdalen.  

Bybanen er under videreføring, og den må snarest videreføres til Oasen. I tillegg må det 

umiddelbart settes inn flere busstilbud, både inn til diverse bybanestasjoner, (matebusser) men 

også direkte inn til Bergen sentrum.  

 

Det må legges opp til gjennomgående innfartsårer, med krav om prioritet for kollektivtrafikken. 

Service-linjer kan være aktuelt i enkelte bydeler.  En må også satse mer på innfartsparkering 

(”park and ride”) både til bybanestasjoner og til store bussholdeplasser.  Tidligere vedtak i 

bystyret i Bergen om innfartsparkering på arealet til Foto-Knudsen i Fyllingsdalen må settes i 

verk snarest. 

 

Begrunnelse:  Når en bygger ut store boligområder utenfor Bergen, må en også sørge for et 

skikkelig kollektivtilbud.  Køene på veiene skaper svært store problemer for folk, og det blir ofte 

lite forutsigbarhet når det gjelder reisetid, og man risikerer å komme for sent på jobb eller til 

skole.  Faren for ulykker øker når veiene er overbelastet, og i tillegg til de negative 

konsekvensene en ulykke kan ha for den enkelte, skaper ulykker store ringvirkninger for andre, 

med mer forsinkelser og køer.  Dette er særdeles uheldig i en by med mange tuneller, med dårlig 

luft og andre problemer.    

 

Styrets innstilling:  Intensjonen i forslaget er i tråd med Arbeiderpartiet i Bergen sin vedtatte 

politikk. Forslaget oversendes fylkestingsgruppen og bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

51.  Utvid trolleybussen i Bergen – Bergen AUF 

 

Trolleybuss er eit elektrisk drive kollektivsystem med bussar som køyrer på straum frå 

køyreleidningar over vegbana. Fordelen med elektrisk drivne bussar er at dei verken slepp ut CO2 

eller NOX, og dei bidreg slik til ei reinare byluft. 

 

Sjølv om mange europeiske byar har satsa storstilt på trolleybuss, er Bergen den einaste byen i 

Noreg med slike bussar. Bussparken er likevel liten, og bussane er frå 2003. Hordaland 

fylkeskommune har forplikta seg til å forlenge drifta fram til 2018, men det er usikkert kva som 

skjer vidare etter 2018. 

 

Mykje at teknologien som vert brukt av trolleybussen, likner den Bybanen nyttar. Det vil derfor 

vere hensiktsmessig at ein samordnar ansvaret for infrastrukturen under Bybanen AS. 
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Arbeiderpartiet i Bergen meiner trolleybussen er eit viktig bidrag til ein miljøvennleg kollektivby, 

i tillegg til at han er ein viktig del av bybiletet i Bergen. Derfor meiner vi trolleybussen må verte 

oppgradert og utvida til fleire område. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil  

- Oppgradere materiellet og utvide bussparken på den eksisterande linje 2, slik at ho kan 

køyrast berre som trolleybusslinje 

- Forlengje linje 2 frå Birkelundstoppen om Sædalen og Helldalsåsen til Nesttun slik at ein 

samstundes styrkjer kollektivtilbodet i eit område med stor tilvekst i folketalet dei seinare åra 

- Greie ut traséval med sikte på å byggje ut trolleybussen til Fyllingsdalen og Laksevåg 

- Leggje det tekniske ansvaret for trolleybussen under oppgåvene til Bybanen AS 

 

Styrets innstilling:  Oversendes bystyregruppen og fylkestingsgruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

52.  Utbedring og sikring av hele Salhusveien – Åsane Arbeiderparti 

 

Bedre sikkerhet for kjørende og fotgjengere. 

Dette vil innebære: 

  

A) Utvidelse av hele veien m/midtstripe 

B) Fortau langs hele veien 

- Salhusveien må tilrettelegges for gang og sykkelvei fra Støbotn krysset/Støbotn snuplass 

til krysset ved Åsamyrane. 

C) Vekkskyting av knaus som stikker ut i veien nordfra mot "Salhus sentrum" 

 (Farlig for busser og større biler). 

D) Det må etableres gangbro for fotgjengere i Støbotn krysset/Støbotn snuplass 

E) Det igangsettes et arbeid med å få utbedret Toppe tunnelen i Slettestølsveien slik at kjøretøy 

over 3,9 kan passere.   

 

I senere tid har det har vært trafikkulykke og utrasing av mur/lysmast i Salhusveien. Også 

tidligere har der inntruffet trafikkulykker p.g.a. trafikkfarlig vei. Første del av Salhusveien sørfra 

er bredere, men bør også utvides. Her går tungtrafikk i forbindelse med boss-forbrenningsanlegg 

og industrianlegg langs veien. Skoleveien er svært farlig for barna og fotgjengere i sin 

alminnelighet. 

  

Jeg har fått henvendelser fra andre i området ang dette. Det gjelder spesielt overgangen ved 

Støbotn snuplass (ved tunellen) Det er mange barn som må gå over vegen her (barn fra 

Kistebakkane og Hitland), derfor har foreldre i området tatt opp spørsmål om å få laget en 

gangbro her. De har sendt en henvendelse til Statens vegvesen. Det er 60 sone i Salhusveien, men 

bakken gjør at mange bilister ikke overholder fartsgrensen. 

 

De siste årene har også tungtrafikken økt i området. Dette er trafikk som skal inn til Toppe 

industrielt. Utvidelsen av Toppe industrielt skaper videre utfordringer for hele dette området, også 

for strekningen Morvik-Toppe. Toppe tunellen er ikke er høy nok, derfor må mange store 

kjøretøy kjøre Morvik-Toppe, istedenfor Salhus veien. En fordel for de langs Salhusveien, men 

ikke de i Morvik området.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes bystyregruppen og fylkestingsgruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

53.  Bybane til Åsane - staten må bidra mer – Åsane Arbeiderparti 

 

Arbeiderpartiet har vært en garantist for bybaneutbygging i Bergen. Da bergensprogrammet ble 

vedtatt var befolkningen i byen ikke helt overbevist om at bybane var det rette å satse på.  
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I dag mener bergenserne noe annet. Bybanen har utvilsomt blitt en suksess. Åsane arbeiderpartiet 

gleder seg over at innbyggerne i Bergen sør får ta del i dette.  

 

Åsane arbeiderparti ønsker nå fortgang i arbeidet med å få regulert, planlagt og gjennomført 

bygging av bybane til Åsane. Bergens største bydel klarer ikke mer biltrafikk, og bydelen trenger 

alternative trafikkferdselsårer, enn bare bilvei. Bydelens innbyggere merker tydelig når det må 

gjøres vedlikeholdsarbeider på veiinfrastrukturen, da merker man hvor sårbar man er med bare en 

hovedvei, dette påvirker både buss og privatbilisme.  

 

Bybane er stimulerende for arealutvikling og byutvikling og bidrar til effektivitet miljøvennlig 

ressursbruk. Bybane er en miljøvennlig transport som innbyggerne setter pris på, og i dag ligger 

passasjertallet allerede 25 % over prognosene. En bybane til Åsane vil legge grunnlag for en god 

og effektiv arealressursutnyttelse langs traseen nordover. Stoppestedene til bybanen vil kunne 

realisere fortetting av eksisterende bebyggelse og en mer effektiv arealutnyttelse i nye områder. 

Det er allerede flere planlagte prosjekter langs traseen nordover som vi antar vil bli tidligere 

realisert om banen blir bygget. Bergen og Åsane trenger boliger til sin voksende befolkning.  

 

Frem til nå har bergenserne betalt en stor andel av bybaneutbyggingen. For at vi skal komme 

videre med Bybanen til Åsane, må staten i større grad være med på spleiselaget og bevilge mer 

penger. I 2013 øker bompengene, men det bidrar i første omgang bare til å få Bybanen til 

Flesland. Åsane arbeiderparti vil derfor be Arbeiderpartiet i Bergen jobbe aktivt for at regjeringen 

bevilger mer penger slik at vi kan starte byggetrinn 4 som planlagt, Sentrum-Åsane i 2016. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes bystyregruppen og fylkestingsgruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

54.  Levekårsundersøkelsen for 2011 – Loddefjord Arbeiderlag 

 

Ifølge Levekårsundersøkelsen for 2011 ligger Laksevåg nest nederst på listen. 

 

29.november 2012 vedtok Bystyret at Laksevåg, sammen med Årstad og Ytre Arna, skal få et 

såkalt områdeløft, d.v.s. at disse bydelene skal prioriteres og rustes opp både fysisk og sosialt. På 

et folkemøte i Indre Laksevåg i uke 50/2012 lovet Lisbeth Iversen, byråd for sosial, bolig og 

områdesatsing, «Fullt fokus på Laksevåg».  Det er tverrpolitisk enighet om at Indre Laksevåg skal 

få et områdeløft, finansiert i et samarbeid mellom Husbanken og Bergen Kommune. 

 

Forslag til vedtak:  Med bakgrunn i ovenstående ber Loddefjord Arbeiderlag at vedtaket om 

områdesatsing for Laksevåg blir fulgt nøye opp av Arbeiderpartiets bystyregruppe, for å sikre at 

prosjektet blir virkeliggjort. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

55.  Vedlikehold og vaktmester på skolene – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Skoler må være sikret jevnlig vedlikehold, og vaktmester må igjen være fast tilknyttet den enkelte 

skole og den enkelte idrettshall. I Bergen er det et enormt etterslep når det gjelder rehabilitering 

av skoler, og midlertidige brakkeløsninger er nå et stort problem både for elever og tilsatte. 

Mange elever, særlig på barnetrinnet, må flytte over til andre skoler mens deres egen skal 

rehabiliteres. Det er svært uheldig for det frivillige arbeidet med idrettslag at det ikke lenger er 

fast vaktmester på kveldstid i hver idrettshall.    

  

Begrunnelse: Et kontinuerlig vedlikehold ville vært en god investering, og på den måten ville 

skolene være sikret et godt arbeidsmiljø både for elever og tilsatte.  Ordningen med ”omreisende” 

vaktmestre har vist seg svært uheldig, og den bør avskaffes.  At en vaktmester skal ha ansvar for 

flere idrettshaller på kveldstid, utgjør en sikkerhetsrisiko. 
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Styrets innstilling:  Intensjonen i forslaget er i tråd med Ap i Bergen sin vedtatte politikk. 

Forslaget oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

56.  Kulturhus i bydeler med mer enn 30000 innbyggere – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Byer eller bydeler med 30.000 innbyggere eller mer bør få sitt eget kulturhus. 

 

I Fyllingsdalen i Bergen har det vært arbeidet i 30-40 år for å få et eget kulturhus, men det er 

fortsatt ikke realisert.  Vi ønsker å få fortgang i dette snarest, også fordi de mange organisasjoner 

og lag bør få bedre forhold for å drive forskjellige aktiviteter. Kulturhuset bør lokaliseres sentralt 

i Fyllingsdalen, ved Oasen.  

 

Begrunnelse: Kulturarbeid er svært utviklende for den enkelte.  Det er på mange måter ”limet” i 

samfunnet og kan bidra til en svært positiv utvikling, også i en tid med store utfordringer blant 

barn og unge. Ved en eventuell økonomisk krise også i vårt land, kan kulturtiltak bidra til å 

stabilisere, for eksempel dersom arbeidsledigheten øker.     

 

Styrets innstilling:  Forslaget om kulturhus i Åsane og Fyllingsdalen er i tråd med Arbeiderpartiet 

i Bergen sin vedtatte politikk. Forslaget oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

57.  Frivillighetssentralen – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Frivillighetssentralen må styrkes, og det må snarest settes av budsjettmidler til dette. 

Begrunnelse:  Dette er en viktig sak for bydelen, som har en stor andel eldre.  Vi ønsker et 

tilsvarende opplegg som i Laksevåg og Loddefjord. 

 

Styrets innstilling:  Forslaget oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

58.  Bergingsbiler som utrykningskjøretøy – Bergen AUF 

 

Vi ser gjentatte ganger at små ulykker fører til kø i store deler av Bergen. En liten ulykke i 

Eidsvågtunellen mandag 3. desember førte til at trafikken i halve Bergen ble lammet i flere timer i 

ettermiddagsrushet. Dette begynner å bli en rutine i bergenstrafikken. Kø, kø og mer kø på grunn 

av små ulykker. 

 

Bergingsbilene har problemer å komme frem. Siden de ikke regnes som utrykningskjøretøy kan 

de ikke kjøre med blålys, og må derfor sitte i kø som alle andre. Dette fører til at det tar mye 

lengre tid før bergingsbilene kommer seg frem, og dermed lengre tid før køene løser seg opp. Om 

noen bergingsbiler blir registrert som utrykningsfartøy kan det effektivt hjelpe til med å løse opp 

trafikken i Bergen. 

 

Regionsjef Ivar Sandvold i Falck sier at de har et godt system sammen med politiet i Bergen. 

Politiet sender ut twittermelding som alle bergingsbilene får og nærmeste bergingsbil blir 

rekvirert. Men likevel kan det være slik at nærmeste bergingsbil kan befinne seg på Sandsli, selv 

om ulykken finner sted i Eidsvågtunellen. Å registrere bergingsbiler som utrykningsfartøy kan 

dermed få bergingsbilen fra A til B fortere, og trafikken kan fortere flyte igjen. Dessverre er det 

slik at å registrere bergingsbiler som utrykningskjøretøy og å drifte disse, er ganske dyrt. 

Kommunen bør derfor finansiere dette for å løse opp køene i Bergen. Å løse opp køene vil også 

være viktig for miljøet. Både med tanke på de lokale områdene i Bergen (Danmarks plass) og 

utslipp av CO2. 
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Arbeiderpartiet i Bergen vil at 

- Bergen kommune skal investere og finansiere en eller flere bergingsbiler som skal registreres 

som utrykningskjøretøy. 

 

Styrets innstilling:  Oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

59.  Seniorutvalg med eget styre – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn ber styret i Arbeiderpartiet i Bergen ta initiativ til å opprette et 

seniorutvalg med eget styre. 

 

Begrunnelse: 

Mange seniorer i Arbeiderpartiet har mye å bidra med som kan være verdifullt for partiet, ut fra et 

langt yrkesliv og gjerne tidligere verv.  Mange har svært høy kompetanse som de ikke lenger får 

bruke som før.  Dersom de er pensjonister, har de gjerne tid på dagtid til å fungere som en 

studiegruppe for kompliserte tema som er aktuelle.  Da kan de eldres erfaring bidra til en 

betydelig helhetsforståelse av disse sakene.   

 

Slik situasjonen er i dag, er eldre sterkt underrepresentert i valgte politiske organer.  Den 

demografiske utviklingen vil bare forsterke dette, dersom ikke flere eldre blir innvalgt.  Et slikt 

utvalg ville kunne styrke seniorenes posisjon i partiet og slik bidra til at de blir mer synlige også 

for velgerne.  

 

Styrets innstilling:  Ap i Bergen har tidligere hatt seniorutvalg. Forslaget oversendes det nye 

partistyret, for vurdering om det på nytt skal etableres et eget seniorutvalg. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

60.  Konsekvensutredning – Fellesforbundets partilag 

 

Arbeiderpartiet i Bergen går inn for at det blir gjennomført konsekvensutredning med sikte på å 

åpne Nordland VI og VII og Troms II for petroleumsvirksomhet i kommende Stortingsperiode. 

Ved en eventuell åpning må det settes vilkår for virksomheten som ivaretar hensyn til fiskerier og 

miljø. 

 

Begrunnelse: 

Olje og gassvirksomhet er Hordaland største næringsgren målt i antall arbeidsplasser og 

omsetning. Nærmere 30 000 har arbeid i, eller som resultat av denne næringen. Vi er nå på topp i 

produksjon og investeringer i virksomheten og det er viktig å føre en politikk nå som demper 

fallet i tiårene som kommer. 

 

Fra et område åpnes for virksomhet til vi får felt i produksjon går det gjerne 10-15 år. Åpning av 

det nordøstlige norskehav er derfor et tiltak som gir virkning på lang sikt. Sammen med åpning av 

sørøstlig Barentshav og områdene rundt Jan Mayen vil dette gi nødvendige rammevilkår for vår 

største næring og være en videreføring av vår historisk gode ressursforvaltning. Dette kan også i 

noen grad avbøte virkningene fra forventet fremtidig fall i aktivitet i Nordsjøen og bidra til at 

arbeidsplasser og bosetting langs hele kysten sikres. 

 

Den nylig gjennomførte Kunnskapsinnhenting for virkninger av olje og gassvirksomhet i området 

viser at det ikke finnes utfordringer der som ikke håndteres godt på andre deler av norsk sokkel.  

Norsk olje og gassproduksjon skjer under strenge vilkår med hensyn til klima, miljø og 

sameksistens med fiskeriene. Dette må videreføres ved en eventuell åpning.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget avvises. 
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Ordet hadde:  Arne Jæger 

 

Arne Jæger foreslo:  Forslaget oversendes til redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Forslag fra Arne Jæger vedtatt. 

 

 

61.  Opprette et fast levekårsutvalg i Bergen kommune – Loddefjord Arbeiderlag 

 

Over mange år har levekårsundersøkelsene avdekket store forskjeller i levekår mellom bydelene i 

kommunen, særlig innenfor barnefattigdom, kriminalitet og lav utdanning. I deler av Bergen lever 

hvert femte barn i fattige familier ifølge den siste levekårsundersøkelsen fra 2012. Det er de 

samme områdene som kommer på bunn i undersøkelsen fra 2012 som i forrige undersøkelse fra 

2009. 

 

Byrådet og det borgerlige bystyreflertallet evner ikke å motvirke denne tendensen og komme med 

tiltak for å utjevne levekårene i Bergen. Loddefjord Arbeiderlag foreslår derfor at 

Arbeiderpartiets bystyregruppe foreslår ovenfor bystyret å opprette et fast levekårsutvalg, utgått 

av bystyret. Levekårsutvalget skal komme med forslag og ha innstillingsrett til bystyret. 

 

Styrets innstilling:  Intensjonen i forslaget støttes. Forslaget er først og fremst uenighet med 

byrådets politikk. Forslaget avvises.  

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

62.  Nei til religiøse symboler innenfor rettsvesenet – Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn går mot bruk av religiøse symboler for personer som innehar 

offentlige stillinger eller funksjoner som innebærer myndighetsutøvelse, for eksempel politi og 

andre innenfor rettsvesenet.     

 

Begrunnelse: 

Det er viktig at disse personene er og blir oppfattet som nøytrale i sin myndighetsutøvelse.  

 

Styrets innstilling:  Forslaget avvises. Viser til nylig vedtatt politikk i regjeringen. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

63.  Nei til uanmeldte politibesøk på skoler – Bergen AUF 

 

Politiet i Norge kan ikke etter loven ransake noen uten konkret mistanke og rettens 

ransakingskjennelse, men politiet kan, i samarbeid med skoler, komme på uanmeldte besøk i 

norske klasserom. Med narkotikahunder undersøkes elevene, uten at det foreligger verken skjellig 

grunn til mistanke, ransakingskjennelse eller tiltale. Uskyldspresumsjonen i norsk rettspraksis 

tilsier at hver enkelt er uskyldig til det motsatte er bevist. Uskyldspresumsjonen må gjelde, også i 

klasserommet. 

 

Stortinget lot våren 2012 politiet få «adgang til å gjennomføre forebyggende tiltak med bruk av 

narkotikahund, herunder på skoler». Politiet må nå hente inn skriftlig tillatelse fra hver enkelt 

elev, og elever som velger å ikke gi sin tillatelse må forlate klasserommet. Dette er imidlertid ikke 

noe som forandrer på urimeligheten i kollektiv mistanke. De som velger å forlate klasserommet 

under politiets besøk kan bli kalt inn til avhør hos Politiet i etterkant. 

 

Kriminalitetsbekjempelse og å forhindre rusmisbruk blant ungdom er viktig og nødvendig, men 

Arbeiderpartiet i Bergen tror ikke at uanmeldte skolebesøk med hunder vil ikke føre til mindre 

rusmisbruk. Tvert i mot kan uanmeldte politibesøk føre til større frafall blant ungdom som har 

brukt eller bruker rusmidler.  
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Arbeiderpartiet i Bergen er kritisk til at generell og ubegrunnet mistanke mot skoleelever, hvorav 

mange er mindreårige, skal resultere i uanmeldte politibesøk med hunder. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at  

- Politiet må nektes adgang til uanmeldte besøk med narkotikahunder på skoler når det ikke 

foreligger konkret mistanke mot enkeltpersoner. 

 

Styrets innstilling: 

Styret er enig med flertallet på Stortinget og mener at politiet bør ha anledning til uanmeldte 

besøk. Forslaget avises. 

Dissens: Øystein Hassel ønsker forslaget oversendt redaksjonskomiteen. 

Rasmus Rasmussen stemte med avholden hånd under votering om å støtte dissensen. 

 

Ordet hadde:  Øystein Hassel 

 

Øystein Hassel foreslo:  Forslag 63 og 64 oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Forslaget oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

64.  Kjønn:  Juridisk selvbestemmelse – Bergen AUF 

 

Alle bør få lov til å definere seg selv! For de fleste av oss er seksuell orientering, kjønnsuttrykk 

og kjønnsidentitet grunnleggende deler av vår identitet. 

 

I dag er det gjennom forskrift overlatt til medisinsk personell å fastsette norske statsborgeres 

kjønnsstatus. Transpersoner og personer som opplever kjønnsidentitetsutfordringer må i Norge få 

diagnosen transseksualisme (F64.0) og deretter gjennomgå en full kjønnskorrigerende operasjon 

for å få endret juridisk kjønn. I Norge er fjerning av eggstokker/testikler en pålagt del av denne 

operasjonen. Å få endret juridisk kjønn betyr i realiteten å få et nytt personnummer. 

 

Både Europarådet og Menneskerettighetskommisæren har de seneste årene anbefalt at kastrasjon, 

dvs. fjerning av eggstokker/testikler, ikke bør kreves for å få endret juridisk kjønn. De 

internasjonale faglige retningslinjene for behandling av transpasienter understreker også at det må 

vektlegges en individuell behandling av den enkelte pasients ønsker og helsemessige 

forutsetninger ved valg av behandlingsforløp. 

 

Dagens ordning er ikke i tråd med internasjonale lover, regler og anbefalinger og mange kan 

oppleve et press til å gjennomgå full kirurgisk behandling om man vil ha endret det juridiske 

kjønnet. 

 

Er du portugisisk statsborger, over 18 år og har en bekreftelse fra lege eller psykolog, kan du få 

byttet juridisk kjønn. Nå kreves det ikke sterilisering eller risikofylte operasjoner for å få lov til å 

leve som den man er. Storbritannia har praktisert en lignende ordning siden 2004, hvor eneste 

kriterium for å endre juridisk kjønn er å få påvist diagnosen transseksualisme (F64.0). 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at  

- Alle transpersoner og personer som opplever kjønnsidentitetsutfordringer må få et likeverdig 

tilbud om behandling. 

- Transpersoner må få anledning til å endre sitt juridiske kjønn uten krav til å ha gjennomgått 

full kirurgisk behandling, som omfatter fjerning av testikler/eggstokker (kastrasjon). 

 

Styrets innstilling: 

Delt innstilling: 

Geir Dale, May Britt Tabak, May Britt Nordaas og Arne Jæger støtter følgende innstilling: 

Et lignende forslag ble enstemmig avist av årsmøtet i Ap i Bergen i 2012. Forslaget avises. 

Linda Lein, Øystein Hassel, Eigil Knutsen og Rasmus Rasmussen støtter følgende forslag: 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Forslaget oversendt redaksjonskomiteen. 
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For sent innkomne forslag: 

 

Per Rune Henriksen:  Et anstendig arbeidsliv 

Arbeiderpartiet i Bergen ber regjeringen ta de nødvendige grep for å hindre omgåelse av kravet 

om likebehandling av fast ansatte og innleid arbeidstakere. Bedriften Sekkingstad på Sotra har 

overført sine ansatte til et polsk selskap for å omgå likebehandlingskravet. Arbeidstakerne har med 

dette fått forringet sine arbeidsvilkår, og det er stor forskjell på lønns- og arbeidsvilkår mellom 

polske og norske arbeidstakere i bedriften.  Dette kan ikke aksepteres, og en slik utvikling av vårt 

arbeidsliv må stoppes! 

 

Vedtak:  Forslaget oversendt det nye styret. 

 

 

Bergen Arbeidersamfunn: 

Regjeringen må legge frem en egen stortingsmelding om økt verdiskapning i naturgasskjeden 

Naturgassressursene på sokkelen må disponeres på en måte som gir maksimal verdiskaping for det 

norske samfunnet.  Flere større utredninger har pekt på mulighetene for økt verdiskaping gjennom 

å ta en større andel av naturgassen i bruk innenlands.  Det ligger store muligheter, både økonomisk 

og miljømessig, i økt bruk og foredling av naturgass i Norge. 

 

Vedtak:  Forslaget oversendt det nye styret. 

 

 

 

SAK 4 POLITISK INNLEDNING v/næringsminister Trond Giske 
 

 

SAK 5  DEBATT 

 
Disse hadde ordet:   Øystein Hassel, Arne Jæger, Ronja Breisnes, Arild Holt-Jensen, Anne Gine 

Hestetun, Natalie Milde, Jette Christensen, Aina Helldal Bøe, Liv Smith, Ruth Grung, Bjørn 

Laastad, Harald Schjelderup, May Brit Nordås, Pål Thorsen, Frida Hordnes, Arild Grimastad 

Iversen, Raymond Pallesen, Aud Søilen, Snorre Skjevrak, Gunnar Skirbekk, Valborg Sweeney, 

Roger Valhammer, May Britt Tabakk 

 

Det ble en pause i debatten og Marte Mjøs Persen holdt en tale for Vigdis Ravnøy og Odd Egil 

Rambøl, som fikk overrakt æresmedlemskap i Arbeiderpartiet.  Æresbevisningen, et kunstferdig 

utformet glassfat, ble utdelt av næringsminister Trond Giske. 

Begge æresmedlemmene fikk ordet og takket. 

 

Debatten fortsatte og ordet hadde:  Anne-Grete Strøm-Erichsen, Linda Lein, Håvard Terland, 

Joril Christensen, Per Rune Henriksen, Eigil Knutsen, Terje Ohnstad, Christina Nesse, Siw-Anita 

Lien, Guro Kvist, Øyvind Hodnekvam, Henning Straume, Marte Mjøs Persen, Raymond Larsen, 

Magne Seierslund, Lubna Jaffery, Stig Morten Frøiland, Ole-Jørgen Johannessen, Ruth Brudvik, 

Hallgeir Utne Hatlevik, Rasmus Haugen Sandvik 

 

Trond Giske fikk ordet og oppsummerte og kommenterte debatten.  Marte Mjøs Persen takket 

ham og overrakte ham gave. 

 

 

Forslag fremmet i den politiske debatten som ble vedtatt oversendt redaksjonskomiteen: 

 

Siw-Anita Lien foreslo:  Forslag 8, endringsforslag: 

Arbeiderpartiet i Bergen vil derfor at: 

- det innføres et totalforbud av import av haifinner 

- Norge vil arbeide for et internasjonalt lovverk som kontrollerer og etterprøver salg av 

haifinner, med sikte på et fremtidig internasjonalt forbud mot salg av ulovlig fiskede 

haifinner. 
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SAK 6 VEDTEKTSENDRINGER 
 

Marte M. Persen redegjorde for styrets innstilling til vedtektsendringer. 

 

 

§ 8. NOMINASJONER 

 

8.1 Representantskapet fastsetter tidsfrister for nominasjonsprosessen. 

 

8.2 Ved kommunevalg fastsetter Representantskapet hvor mange som skal gis stemmetillegg 

  etter forslag fra partistyret. 

 

8.3  Årsmøtet velger nominasjonskomité foran både stortingsvalg og kommunevalg på  

 9 medlemmer, hvorav en fra Bergen AUF. Bergen AUF velger selv sin representant i 

  nominasjonskomiteen. 

 

8.4  Ved Stortingsvalg setter nominasjonskomiteen, etter forslag fra partilagene, opp en  

 alfabetisk liste i første runde av nominasjonsprosessen. Rangering av kandidatene skjer i  

 andre runde av nominasjonen, også etter forslag fra partilagene. 

 

8.5  Partistyret ber alle partiavdelinger innen fastsatt frist å sende nominasjonskomiteen 

 forslag på de medlemmer de ønsker nominert. 

 

8.6  Nominasjonskomiteen utarbeider et foreløpig forslag til liste, som sendes alle 

  partiavdelinger til behandling. 

 

8.7 Partiavdelingene skal innen en nærmere fastsatt tidsfrist uttale seg om  

 nominasjonskomiteens innstilling 

 

8.8 Partiets kommunevalgprogram skal sluttbehandles før nominasjonen finner sted. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling vedtatt. 

 

 

 

SAK 7 PROGRAMARBEID 2015 
 

Marte Mjøs Persen la på vegne av styret, frem følgende innstilling til årsmøtet: 

 

Erfaringer fra programarbeidet før kommunevalgene viser at vi i liten grad greier å skape blest og 

engasjement rundt disse prosessene. Dette ble litt bedre i prosessen før valget i 2011, der vi klarte 

å engasjere partilagene og representantskapet. Men vi lykkes ikke helt med å fange opp forslag 

fra andre aktører. 

 

Man opplever at det er noen få personer som skriver programmet, og det legges frem i 

representantskapet for endelig behandling. Både i 2007 og 2011 kom det så mange 

endringsforslag i representantskapet, at vi måtte behandle programmet på et nytt møte for å ha 

anledning til å se på endringsforslagene. 

Dette må vi gjøre bedre. 

 

For å trekke partiorganisasjonen og eksterne aktører mer med i utformingen av programmet vårt, 

foreslår styret at arbeidet med kommuneprogrammet starter straks etter stortingsvalget. Det 

oppnevnes arbeidsgrupper som utarbeider notater på disse områdene: 

 

a. Helse og sosial 

b. Oppvekst og utdanning 

c. Miljø, byutvikling, bolig og samferdsel 

d. Næring og verdiskaping 
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e. Kultur, kirke, idrett og friluftsliv 

f. Eiendomsskatt, privatisering og konkurranseutsetting 

 

Notatene skal være kortfattet og fokusere på hvilke muligheter og valg man står overfor innenfor 

de forskjellige områdene. Man skal arranger samråd eller møter med idrettslag, bedrifter, 

Kulturliv osv slik at man fanger opp gode innspill. 

 

Notatene sendes lagene til diskusjon – og behandles senere i representantskapet. Behandling og 

vedtak i representantskapet vil danne grunnlaget for utformingen av Arbeiderpartiet i Bergen sitt 

kommunevalgprogram for perioden 2011 – 2015.  

 

Denne prosessen vil starte høsten 2013 – og avsluttes høsten 2014. 5Når man legger opp til en 

programprosess som vil strekke seg over mer enn ett år, og hvor møter i representantskapet skal 

være en vesentlig del av prosessen, er det mest hensiktsmessig at partistyret fungerer som 

programkomité.   

 

Forslag til vedtak i årsmøtet 9. februar 2013: 

 

1. Styret i Arbeiderpartiet i Bergen oppnevnes som programkomite for kommunevalget 2015. 

2. Styret oppnevner arbeidsgrupper som utarbeider notater om muligheter og valg på disse 

områdene: 

a.  Helse og sosial 

b. Oppvekst og utdanning 

c. Miljø, byutvikling, bolig og samferdsel 

d. Næring og verdiskaping 

e. Kultur, kirke, idrett og friluftsliv 

f. Eiendomsskatt, privatisering og konkurranseutsetting 

3. Det forutsettes at eksterne aktører inviteres til å komme med innspill, delta i møter og 

samråd med partiet innenfor alle politikkområdene 

4. Notatene fra arbeidsgruppene behandles i partilagene og representantskapet – og skal være 

med i grunnlag for utformingen av det endelige program. 

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

 

SAK 8 BERETNING 2012 
 

 Dirigenten refererte kontrollkomiteens beretning. 

 

Vedtak: Beretning for 2012 enstemmig godkjent.   

 

 

 

SAK 9 REGNSKAP 2012 
 

Dirigenten refererte revisors beretning og leste opp kontrollkomiteens beretning. 

 Kasserer, May Britt Tabak, gikk gjennom regnskapet. 

 

Vedtak: Regnskap for 2012 enstemmig godkjent. 

 

 

 

SAK 10  BUDSJETT 2013 

 
 Kasserer, May Britt Tabak, la frem budsjett for 2013. 

 

Ordet hadde:  Ole-Jørgen Johannessen, Arthur Rasmussen 
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Arthur Rasmussen foreslo:  Posten til partilagene økes med kr. 50 000,-. 

 

Ole-Jørgen Johannessen foreslo:  Det nye styret får fullmakt til å endre budsjettposten for 

valgkamp inn til kr. 500 000,-. 

 

Vedtak: Budsjett for 2013 godkjent.  Det nye styret får fullmakt til å innarbeide forslagene som 

er kommet inn, innenfor de rammene som allerede ligger i budsjettet. 

 

 

 

 

SAK 11 INNSTILLING FRA REDAKSJONSKOMITEEN 
 

Odd Rambøl la frem - og redegjorde for, innstilling fra redaksjonskomiteen.   

Rasmus Rasmussen redegjorde for følgende dissenser:  

Forslag 23 - Kommunal selvråderett og Forslag 64 – Kjønn – Juridisk selvbestemmelse 

Øystein Hassel redegjorde for følgende dissensenser: 

Forslag 60 - Konsekvensutredning og Forslag 63 - Nei til uanmeldte politibesøk på skoler 

 

I den generelle debatten hadde følgende ordet:  Geir Dale, Rasmus Haugen Sandvik 

 

Til forretningsorden:  Arthur Rasmussen 

 

 

Det var nå 87 delegater med stemmerett. 

 

 

Forslag 2 - Innføre et totalforbud mot all bruk og salg av fyrverkeri til privat bruk: 

Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes Arbeiderpartiet sin justisfraksjon 

på Stortinget og Arbeiderpartiet sentralt. 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

Forslag 8 - Kontrollering av Haifinneimport: 

Redaksjonskomiteens innstilling: 

Strekpunktene i forslaget erstattes med følgende strekpunkter: 

- Det innføres et totalforbud av import av haifinner. 

- Norge vil arbeide for et internasjonalt lovverk som kontrollerer og etterprøver salg av 

haifinner, og som sikter mot et fremtidig internasjonalt forbud mot salg av ulovlig fiskede 

haifinner. 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

Forslag 9 - Marin satsing i Bergen- Kraftsamling i marin klynge: 
Redaksjonskomiteens innstilling: 

Forslag 9 - Marin satsing i Bergen- Kraftsamling i marin klynge vedtas med følgende endring: 

De tre første linjene under «Universitetet i Bergen» strykes og erstattes med: 

- UiB har gjennom flere tiår investert store ressurser i marin sektor. 

- UiB må fortsette å utvikle samarbeid med instituttsektorer, inkludert UNIFOB. 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

Forslag 23 - Kommunal selvråderett: 

Flertallets innstilling (Rasmus Laupsa Rasmussen, Arthur Rasmussen, Emelin Dos Santos Dias, 

Øystein Hassel): Forslaget vedtas. 

Dissens: Odd Rambøl, Kristin Akselberg, Raymond Larsen: Støtter følgende forslag: 
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Skjenkepolitikk 

I dag er har vi nasjonal skjenkestopp kl. 3.00, dersom denne endres til kl. 2.00 kan dette neppe 

anses å være et vesentlig inngrep i den kommunale selvråderetten. Sammenhengen mellom 

alkohol og vold er imidlertid godt dokumentert. Det gjelder ikke minst den blinde volden som 

kan oppleves fra berusede personer på offentlige steder i sene nattetimer.  

At innstramninger i skjenketiden bidrar til å redusere alkoholkonsumet har bransjen selv 

bekreftet, når den selv påstår at en times tidligere stenging betyr et betydelig økonomisk tap. 

Enkelte steder har man endog påstått at det kan bety konkurs. Så godt som alle steder hvor man 

innført tidligere skjenkestopp har dette ført til mindre vold.  

Fordelen med et felles nasjonalt tidspunkt for skjenkestopp er at man unngår konkurranse 

mellom kommunene, hvor skjenkenæringen ”presser” kommunestyret til å utvide skjenketiden 

ved å henvise til praksis i nabokommunen.  

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker derfor å opprettholde dagens ordning med et felles tidspunkt for 

nasjonal skjenkestopp. Når dette tidspunktet bør legges, må bestemmes utfra de erfaringen man 

over tid gjør med redusert skjenketid i en del kommuner. Her må den overordnede målsettingen 

være å redusere antall voldsofre. 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens mindretallsinnstilling vedtatt. 

 

 

Forslag 60- Konsekvensutredning: 

Flertallets innstilling: (Rasmus Laupsa Rasmussen, Emelin Dos Santos Dias, Øystein Hassel, 

Kristin Akselberg): Forslaget avvises 

Dissens: Odd Rambøl, Raymond Larsen, Arthur Rasmussen: Støtter følgende forslag: 

Konsekvensutredning av Nordland VI, VII og Troms II 

Arbeiderpartiet i Bergen går inn for at det blir gjennomført en konsekvensutredning hvor det 

klargjøres om det kan igangsettes petroleumsvirksomhet på Nordland VI og VII og Troms II.  

Olje og gassvirksomheten er Norges største næring. Produksjonen og investeringer er nå på topp 

og det er viktig at det føres en politikk som demper fallet i tiårene som kommer. Fra et område 

åpnes til et felt kommer i produksjon går det 10 – 15 år.  

Arbeiderpartiet i Bergen vil understreke at disse områdene er meget sårbare med hensyn miljø 

og fiskerier. Området er gyte og yngleplass for en av verden rikeste fiskeressurser. En 

oljekatastrofe slik man hadde i Mexicogolfen i 2011 vil kunne ha katastrofale følger for 

fiskerinæringen – og føre til enorme miljøødeleggelser.  

Når konsekvensutredningen foreligger må partiorganisasjonen gis anledning til å sette seg 

grundig inn i saken. Saken må legges fram for et landsmøte, som bestemmer partiet endelige 

standpunkt.  

 

Ordet hadde:  Hallgeir Utne Hatlevik, Odd Rambøl 

 

Vedtak:  Mindretallsinnstillingen fikk 37 stemmer, flertallsinnstillingen fikk 42 stemmer. 

Forslaget avvises. 

 

 

Forslag 63 - Nei til uanmeldte politibesøk på skoler: 

Flertallets innstilling (Odd Rambøl, Rasmus Laupsa Rasmussen, Emelin Dos Santos Dias, 

Arthur Rasmussen, Raymond Larsen, Kristin Akselberg: Forslaget avvises 

Dissens: Øystein Hassel: Forslaget vedtas. 

Vedtak:  Mindretallsinnstillingen fikk 36 stemmer, flertallsinnstillingen fikk 38 stemmer, 2 

stemte blankt.  Forslaget avvises. 

 

 

Forslag 64 - Kjønn: Juridisk selvbestemmelse: 

Flertallets innstilling (Odd Rambøl, Arthur Rasmussen, Raymond Larsen, Kristin Akselberg): 

Forslaget avvises. 

Dissens: Øystein Hassel, Rasmus Laupsa Rasmussen, Emelin dos Santos Dias: Forslaget vedtas. 

Vedtak:  Forslaget vedtatt. 
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Forslag 65 - Stortingsmelding om verdiskapning i naturgasskjeden:  

Regjeringen må legge frem en egen stortingsmelding om økt verdiskapning i naturgasskjeden. 

Begrunnelse:  Naturgassressursene på sokkelen må disponeres på en måte som gir maksimal 

verdiskaping for det norske samfunnet. Flere større utredninger har pekt på mulighetene for økt 

verdiskaping gjennom å ta en større andel av naturgassen i bruk innenlands. Det ligger store 

muligheter, både økonomisk og miljømessig, i økt bruk og foredling av naturgass i Norge. 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at Regjeringen må identifisere og fjerne unødvendige hindre for 

at gass i større grad skal kunne brukes til verdiskapning i Norge innenfor de rammer som vår 

klimapolitikk setter. 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

Uttalelser: 
 

BOLIG 
 

Alle skal ha et sted å bo. 

 

Byggingen av kommersielle og ikke-kommersielle utleieboliger må økes for å hindre at utsatte 

grupper i samfunnet holdes utenfor boligmarkedet. Levekårsundersøkelsen skal ligge til grunn 

for plassering av nye kommunale utleieboliger, kommuner må i større grad bruker forkjøps-

retten for å oppnå dette. I tillegg må staten øremerke midler til kommunene for dette formålet. 

 

I boligmarkedet er det viktig at tilbud og etterspørsel harmonerer slik at førstegangsetablerere 

med normal inntekt og spareevne har en mulighet til å entre markedet. Husbanken må igjen bli 

et redskap for boligforsyning gjennom å gi økte startlån, tilskudd til boligbyggelag, stiftelser, 

ideelle organisasjoner og private og slik sikre at nødvendig boligbygging opprettholdes også ved 

konjunktursvingninger. 

 

Ordet hadde:  May-Brit Nordås 

 

May Brit Nordås foreslo: 

En må også bygge utleieboliger til andre grupper som i en periode av sitt liv har behov for en 

midlertidig bolig, for eksempel: ungdom, arbeidsinnvardrere og personer som skal etablere seg 

etter skilsmisse/samlivsbrudd. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt med endringsforslag fra May-Brit Nordås. 

 

 

Det var nå 86 delegater med stemmerett. 

 

 

KOMPETANSE- OG TEKNOLOGIOVERFØRING 
 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at det må stimuleres til kompetanse- og teknologioverføring fra 

petroleumsvirksomhet til andre deler av næringslivet, f.eks fornybar energi. Det foreslås å 

opprettes et forskningsprogram hvis mandat er å identifisere de kompetanse -og teknologi-

områdene med størst synergipotensiale, samt identifisere hva staten kan bidra med av ramme-

betingelser for å best utnytte dette potensialet.  

 

Begrunnelse: 

Norsk olje og gassvirksomhet er teknologisk verdensledende. Gjennom 40 år er det bygget opp 

en leverandørindustri som løser oppgaver som for få tiår siden var ansett som umulige. 

Ringvirkningene fra denne næringen er mange: 200 000 arbeidsplasser over hele landet, sterke 

kunnskapsmiljøer og solide statsfinanser. Det foregår i dag noe overføring av teknologi og 

kompetanse fra denne virksomheten til annen næringsvirksomhet, men dette er i liten grad 

systematisert og synliggjort.  
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Gjennom et dedikert forsknings og utviklingsprogram med bred deltakelse vil vi kunne få 

synliggjort hva som eksisterer av synergier i dag, samt en konkretisering av hva som må til for 

at slik kompetanse- og teknologioverføring i større grad kan oppstå. På denne måten vil vår 

største og mest suksessrike næring bli en motor også for andre, fremtidsrettede næringer. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

SAMFERDSEL 
 

Transport og samferdsel er en viktig del av folks dagligliv. Bedre transportmuligheter gir både 

økt verdiskaping for samfunnet og et enklere liv for den enkelte. Samtidig skaper det en rekke 

utfordringer for samfunnet i form av køer og miljø- og helseskadelige utslipp. Derfor må en 

fremtidsrettet samferdselspolitikk både bedre fremkommeligheten og samtidig bidra til lavere 

utslipp av både Nox og CO2.  

 

I byområder som Bergen er det særlig viktig å forbedre kollektivtilbudet slik at innbyggerne får 

et reelt alternativt til privatbilen. Samtidig må det lages smarte veiløsninger slik at 

gjennomgangstrafikken ledes utenfor bykjernen slik at køene blir mindre og luften bedre. Derfor 

vil Arbeiderpartiet i Bergen raskt bygge ut bybanen som ryggraden i kollektivtilbudet i Bergen. 

Etter at bybanen er bygget til Flesland i 2016 må den fortløpende bygges videre til Åsane og 

Fyllingsdalen/Loddefjord/Sotra. Så langt er det bilistene som gjennom bompenger har betalt 

mesteparten av bybaneutbyggingen. Siden de kommende års bompengeinntekter brukes til å 

bygge bybanen til Flesland, forutsetter Arbeiderpartiet i Bergen at staten bidrar med minst 50 

prosent til den videre utbyggingen av bybanen. I tillegg må dobbeltsporet mellom Arna og 

Bergen sentrum bygges raskt ut. Busstilbudet i Bergen må forbedres, både i form av flere 

ekspressruter i tillegg til et bedre og mer sømløst system i samspill med bybanen. 

 

For å lede gjennomgangstrafikken utenfor Bergen sentrum, vil Arbeiderpartiet i Bergen ikke 

prioritere bygging av Skansetunnelen. I stedet ønsker vi at det startes planlegging av en 

biltunnel fra Arnanipa til Fjøsanger. Da kan trafikk fra nord og øst (Åsane, Nordhordland og 

Arna) koples til veisystemet mot sør og vest (Fana/Ytrebygda og Fyllingsdalen/Loddefjord/ 

Sotra). En slik biltunnel vil erstatte både en tunnel Arna-Nygårdstangen og en Ringvei Øst mot 

Midtun. Det er kostnadseffektivt, vil bidra til bedre byluft og samtidig sikre næringslivet i 

bergensregionen et effektivt transportsystem. Det må også innføres enkelhetstakst på 

lokaltogene til og fra Bergen. 

 

Parallelt må regionen og landsdeler knyttes tettere sammen slik at bo- og arbeidsmarkedene blir 

større. Dette vil også gi næringslivets bedre vilkår slik at konkuranseevne, arbeidsplasser og 

skatteinntekter til fellesskapet blir sikret. Derfor er bygging av et nytt Sotrasamband og 

Nyborgtunnelen av stor betydning.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen har lenge arbeidet for en fergefri kyststamvei, og det er avgjørende å 

sikre prosjektet prioritet i Nasjonal Transportplan (NTP) 2014-2023. I tråd med faglige 

anbefalinger har vi i flere år gått inn for bygging av en indre trasé via Fusa. Etter at Statens 

Vegvesen høsten 2012 la frem en tilleggsinnstilling som konkluderte med at en midtre trasé har 

om lag samme kostnad og utbyggingstid, men vil gi kortere reisetid mellom Stavanger og 

Bergen, anbefaler nå vegvesenet den midtre traseen. Kortere reisetid mellom Stavanger og 

Bergen er svært viktig for Arbeiderpartiet i Bergen. Like fullt må en fremtidig fergefri 

kyststamvei også sikre at indre deler av Hordaland får langt bedre tilkoplingsmulighetet til både 

kyststamvei og et utvidet bo- og arbeidsmarked, slik at ikke ubalansen mellom indre og ytre 

deler av Hordaland ytterligere forsterkes. Inntil slike utredninger og løsninger foreligger, 

herunder ulike brokonsepter og ilandføringssteder i Bjørnafjorden som er miljømessig 

akseptable, anbefaler Arbeiderpartiet i Bergen at det arbeides videre med både et indre og midtre 

alternativ, dog under forutsetning av at dette ikke medfører forsinkelser av utbyggingen. 

 

Det er mulig å få reisetiden mellom Bergen og Oslo ned mot 4 timer, uten å bygge lyntog. Dette 

forutsetter blant annet utbedring av strekningen Bergen – Voss, samt bygging av 

Ringerikstbanen. Forbedring av «Vossabanen» vil dessuten knytte Bergen/Vaksdal/Voss-

regionen tettere sammen, og utvide bo- og arbeidsmarkedet fra Bergen og østover. 
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Arbeiderpartiet i Bergen vil ha rask utbygging av dobbeltspor Bergen sentrum-Arna, snarlig 

utbedring av Vossabanen og byggestart av Ringeriksbanen innen 2019. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

ARBEID 
 

Arbeid til alle er, var og vil alltid være jobb nummer en. Fordi vi har sikret lav arbeidsledighet, 

høy sysselsetting og ordnete rammer for arbeidslivet i Norge har vi en robust og stabil økonomi. 

Men viktigst av alt, det gir folk trygghet i hverdagen. Arbeiderpartiet er stolt av hva vi har 

oppnådd, og nå vil vi sikre et minst like godt og trygt arbeidsliv i fremtiden. 

 

Heltid en rett, deltid en mulighet 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker en lovfestet rett til heltid. Bruken av deltid er mer utbredt i 

Norge enn i de fleste andre europeiske land. Deltidsandelen er høyest blant kvinnedominerte 

yrker som butikkmedarbeidere, hjelpepleiere, omsorgsarbeidere og ansatte innenfor hotell og 

restaurant. En lovfestet rett til heltid vil være en naturlig utvikling av norsk likestillings – og 

arbeidslivspolitikk.  En lovfesting må utformes slik at det er rom for unntak, slik at 

arbeidshverdagen kan tilpasses både arbeidstaker og arbeidsgivers behov.  

 

Arbeidsmiljøloven- varehandel 

 

Et stadig mer fleksibelt arbeidsliv betyr at flere jobber kveld, natt og i helger. I 2003 fjernet 

Bondevik 2-regjeringen åpningstidsloven og fjernet dermed arbeidsrammen for ansatte i en 

næring som i dag utgjør den største private sysselsetteren i fastlands-Norge. Utfordringen er at 

man samtidig ikke gav de ansatte i varehandelen vern mot kveld -, natt -, og helgearbeid. 

Konsekvensen av manglende vern er at tillitsvalgte har langt mindre makt å stille bak kravene 

sine, og at de ansatte dermed har liten medbestemmelse over egen arbeidstid. Arbeiderpartiet i 

Bergen ønsker at de ansatte i varehandelen skal ha samme lovvern som andre yrkesgrupper. 

 

Øvre aldersgrense for å stå i jobb 

 

Levealderen i Norge øker, og andelen eldre utgjør en stadig større del av befolkningen. Samtidig 

vet vi at et økende antall 70-åringer ønsker, og er fullt i stand til, å stå i jobb ut over fylte 70 år. 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at konsekvensene av en eventuell heving av den øvre aldersgrensen 

utredes. Partene i arbeidslivet må tas med i dette arbeidet. 

 

Døgnåpne barnehager 

 

Ikke alle foreldre har arbeidstider som samsvarer med barnehagenes åpningstider. Mange har 

yrker som krever kveld – og nattarbeid, og uten et tilpasset barnehagetilbud står mange i 

realiteten uten et tilbud. Dette er særlig et problem for enslige forsørgere. Arbeiderpartiet i 

Bergen ønsker derfor at det innføres tilbud om døgnåpne barnehager for barn av yrkesaktive 

foreldre som jobber kvelds – og nattevakter. 

 

Franchisebasert virksomhet 

 

I dagens arbeidsmarked ser vi at andelen ansatte i franchisebaserte virksomheter er økende. I 

flertallet av franchisebaserte virksomheter er det slik at franchisegiver legger omfattende 

retningslinjer for hvordan den enkelte virksomhet drives, samtidig som franchisetakeren sitter 

med arbeidsgiveransvaret for sine ansatte. Denne typen organisering fører til en del utfordringer 

hva gjelder arbeidstakernes rettigheter i forhold til andre virksomheter der moderselskapet sitter 

med arbeidsgiveransvar. Arbeiderpartiet i Bergen mener det er viktig at arbeidstakere i 

franchisebaserte virksomheter skal ha like gode rettigheter som de som er tilsatt i tilsvarende 

stillinger i virksomheter med en annen organisering. For å sikre de ansattes rettigheter må det 

lages en egen lov for denne type virksomhet.  
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Et anstendig arbeidsliv 

 

Ap i Bergen ber regjeringen ta de nødvendige grep for å hindre omgåelse av kravet om 

likebehandling av fast ansatte og innleide arbeidstakere. 

Bedriften Sekkingstad på Sotra har overført sine ansatte til et polsk selskap for å omgå 

likebehandlingskravet. 

Arbeidstakerne har med dette fått forringet sine arbeidsvilkår, og det er stor forskjell på lønns- 

og arbeidsvilkår mellom polske og norske arbeidstakere i bedriften. Dette kan ikke aksepteres, 

og en slik utvikling av vårt arbeidsliv må stoppes. 

 

Ordet hadde:  Rasmus Haugen Sandvik 

 

Rasmus Haugen Sandvik foreslo: 

Skille ut linje 173-180 som eget forslag. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt.  Forslag fra Rasmus Haugen Sandvik falt. 

 

 

 

UTDANNING 
 

Barnehage 

 

Barnehagen er et viktig ledd i barns sosialisering, kulturskaping og språkutvikling. 

Arbeiderpartiets mål er å sikre et barnehagetilbud med plass til alle, høy kvalitet og lav pris. 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker sikre lav foreldrebetaling ved å videreføre ordningen med 

makspris. Kommunale og private barnehager må behandles på like vilkår for å sikre et 

likeverdig barnehagetilbud, samt de ansattes lønns- og arbeidsvilkår. Det må også innføres en 

bemannings- og arealnorm. Den anbefalte norm skal være en minstenorm. 

 

Vi har nå oppnådd full barnehagedekning. Neste mål er å sikre full behovsdekning når og hvor 

behovet for barnehage oppstår. Det må derfor bygges flere barnehager der dekningen er lavest, 

innføre to hovedopptak – samt fortløpende suppleringsinntak. 

 

Grunnskole 

 

Arbeiderpartiets visjon er å skape verdens beste skole i Norge. Nøkkelen til et godt og rettferdig 

samfunn er en god og tilgjengelig opplæring der enkeltmennesker med ulik bakgrunn møtes i 

samme klasserom. Et viktig prinsipp for oss er likhet – like rettigheter og like muligheter, for 

ulike mennesker. Men vi tror også på mangfoldet, og nettopp fordi ingen mennesker er like, 

lærer likt eller ønsker å lære det samme, tror vi på en skole der alle møtes med utfordringer som 

i størst mulig grad er tilpasset ens eget nivå og ønsker. Det betyr at vi ikke ønsker nivådeling 

eller eliteskoler, vi ønsker å gi lærerne de verktøyene de trenger for å gi god og tilpasset 

opplæring til hver enkelt elev. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker å innføre et nasjonal klassedelingstall for å sikre høy nok 

lærertetthet i grunnskolen. Særlig på de to første årstrinnene ønsker vi flere lærere. I tillegg til å 

styrke basisferdighetene lesing, skriving og regning, ønsker vi ”nye” fremmedspråk inn på et 

tidligere stadium. Det må bevilges mer midler til å utvikle de nye praktiske valgfagene på 

ungdomstrinnet. 

 

Skoleforfallet i Bergen 

Det må foretas en grundig systemkritisk gjennomgang hvor man finner årsakene til at det ikke 

ble satt inn tiltak mot forfallet på et tidligere tidspunkt. Kommunen må nå sette fullt fokus på å 

ruste opp, bygge nytt og vedlikeholde skolebyggene bedre. 

 

For å sikre elevenes rettigheter og på best mulig måte forhindre at tilsvarende situasjon oppstår 

igjen går Arbeiderpartiet i Bergen inn for en rekke konkrete tiltak. For det første er det viktig at 

embetsverket strengt håndhever forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler.  
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Videre bør helsevernetaten i større grad fungere som en kontrollinstans på kommunen. Det må 

ikke være noen bindinger mellom myndighetsutøvelse og penger.  

 

Helsevernetaten må også jobbe helt uavhengig av den politiske ledelsen i kommunen. Det bør 

også bli slik at helseverngodkjenning av skoler tidsbegrenses. Skoler som ikke er forsvarlig 

stand skal stenges. 

 

Videregående opplæring 

 

Kamp mot frafall 

Arbeiderpartiet vil øke gjennomføringsgraden i videregående opplæring. Derfor ønsker vi å 

innføre et nasjonal klassedelingstall for å sikre høy nok lærertetthet i den videregående skolen. 

Mange av de som ikke fullfører utdannelsen sin, går på yrkesfag. Det trengs derfor et nasjonalt 

løft for yrkesfagutdanningen i Norge. Vi vil gjøre overgangen fra skole til lærebedrift lettere, og 

sikre at alle som er i lærebedrift får den oppfølgingen de både trenger og har krav på. Tilbudet 

om et tredje påbygningsår etter VG2 blir nå redusert, dette kan føre til at flere velger 

studieforberedende linje framfor yrkesfag, fordi valget etter ungdomsskolen i større grad enn før 

vil fremstå som et endelig valg. For å sikre at rekrutteringen til yrkesfag ikke reduseres bør 

fagbrev gi generell studiekompetanse ved høyskole eller universitet.  

 

Alle skal med 

Retten til videregående opplæring gjelder i utgangspunktet alle i alderen 16 til 24 år. En gruppe 

som imidlertid står uten denne retten, er mindreårige asylsøkere som venter på svar på søknad 

om beskyttelse i Norge. Arbeiderpartiet i Bergen vil endre lovverket, slik at også asylsøkende 

ungdom får delta i den offentlige fellesskolen. 

 

Mer realistiske stipendsatser 

Den offentlige skolen er bygget på en grunntanke om at alle skal ha like forutsetninger til å 

utdanne seg i Norge. Gratisprinsippet er viktig for Arbeiderpartiet. Stipendsatsene til Statens 

Lånekasse samsvarer imidlertid ikke med de reelle behovene på en del programfag. 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker å justere stipendsatsene slik at disse er i tråd med elevenes reelle 

behov. 

 

Høyere utdanning  

 

Økt innsats for forskning og utdanning 

Graden av fri forskning er for lav i Norge.Halvparten av forskningen er dessuten finansiert av 

private oppdragsgivere. Frie forskningsmidler er viktig for fagenes videre utvikling, og bidrar til 

å sikre at resultatene av oppdragsforskning ikke preges av oppdragsgivernes ønsker. 

Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at en vesentlig del av økningen av forskningsmidlene 

frem mot 3-prosentmålet må gis til basalforskning og fri forskning. 

 

Fortsatt ingen skolepenger for internasjonale studenter i Norge 

Arbeiderpartiet i Bergen mener internasjonale studenter er viktig for norsk akademia, og ønsker 

ikke å innføre skolepenger for disse. Norge er allerede et dyrt land å bo i for studenter fra mange 

land i verden. Skolepenger for internasjonale studenter vil derfor kunne få den negative 

konsekvensen at bare studenter fra rikere land har reell mulighet til å studere i Norge. 

 

«Nye» fremmedspråk inn i høyere utdanning 

Kompetanse i fremmedspråk er ettertraktet i dagens globaliserte arbeidsmarked, og vil i 

fremtiden bli enda viktigere. Derfor er det viktig å styrke opplæringen i fremmedspråk, og gjøre 

universiteter og høyskoler i stand til å utdanne lærere med kompetanse i «nye» fremmedspråk. 

 

Kina blir en stadig viktigere handelspartner for Norge. Det norske skoleverket må ligge i 

forkant, og for å utdanne nok kvalifiserte lærere i blant annet kinesisk språk, ønsker 

Arbeiderpartiet i Bergen kinesisk inn i den praktisk-pedagogiske utdanningen ved høyere 

læresteder. 

 

Ordet hadde:  Hallgeir Utne Hatlevik, Rasmus Haugen Sandvik 
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Rasmus Haugen Sandvik foreslo: 

Ber om delt votering på linje 273-278 i innstillingen slik at man stemmer over løft for 

yrkesutdanning separat fra at yrkesutdanning gir studiekompetanse. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

Det var nå 82 delegater med stemmerett. 

 

 

HELSE OG OMSORG 
 

En verdig alderdom  

 

En av de aller viktigste sakene for Arbeiderpartiet er at alle eldre skal ha en alderdom preget av 

trygghet, verdighet og livsglede. Tjenester preget av disse verdiene skal være tilgjengelig for 

alle, uten at størrelsen på lommeboken skal avgjøre kvaliteten på helsehjelpen. Alle som har 

behov for det skal få en sykehjemsplass, Arbeiderpartiet vil derfor at det startes avklaring av 

lokalisering, finansiering og byggestart av ytterligere ett nytt sykehjem i Bergen med inntil 110 

sykehjemsplasser i 2013. 

For at helsepersonell skal kunne yte tjenester av best mulig kvalitet er det nødvendig med nok 

ressurser. Arbeiderpartiet i Bergen ønsker derfor et forsøk hvor vi øker grunnbemanningen på 3 

av byens sykehjem over tre år for å kartlegge hvordan dette vil påvirke kvaliteten på omsorgen 

for beboerne, de ansattes sykefravær og generelle trivsel.  

I forbindelse med samhandlingsreformen har institusjonene og hjemmesykepleien fått en økning 

i antall oppgaver. Flere sykepleiere og bedret legetilgang er viktige tiltak for å sikre at 

institusjonene er forberedt på utvidede oppgaver i forbindelse med reformen. Arbeiderpartiet vil 

derfor øke antallet sykepleierstillinger, spesielt i hjemmesykepleien og på korttidsavdelingene i 

kommunen. Videre ønsker Arbeiderpartiet i Bergen å øke antallet legetimer ved kommunens 

sykehjem.  

En nøkkelfaktor for god samhandling og trygge tjenester er brukervennlige og oversiktlige 

journalsystemer. En satsning på IKT-tjenester vil lette personalets arbeid og ikke minst er det 

viktig for pasientsikkerheten.  

Helsepersonell skal få disponere tiden sin til å arbeide med det de er trent til og mest kompetent 

til, nemlig profesjonell helsehjelp og omsorg. For å frigi pleiepersonalets tid og sikre et tilbud til 

brukerne som preges av livsglede ønsker Arbeiderpartiet i Bergen aktivitører på alle sykehjem.  

 

Psykisk helse  

Samhandlingsreformen krever at kommunehelsetjenesten tar ansvar for psykiske syke på andre 

måter enn tidligere. Her har mange kommuner sviktet, deriblant Bergen kommune. 

Konsekvensen har blitt en konsekvent prioritering av fysisk syke framfor de psykisk syke i 

kommunehelsetjenesten. Flere pasienter som er ferdigbehandlet er fortsatt i 

spesialisthelsetjenesten grunnet at kommunen ikke har gode nok botilbud og tjenester til disse. 

Arbeiderpartiet i Bergen krever boliger med tjenester til denne pasientgruppen og gode 

lavterskeltilbud.  

Som kommune må man jobbe aktivt for at barn og unge som er i risiko for å utvikle 

psykososiale problemer blir fanget opp tidlig og man må ha et godt tjenestetilbud for dem som 

allerede sliter psykisk. 

 Det er ikke formålstjenlig å ha samme tilnærming på helsehjelpen til barn og unge som den 

tilnærmingen man vil ha til voksne med psykiske lidelser, derfor er det svært viktig at 

helsehjelpen blir gitt på barn og unges premisser. En styrking av skolehelsetjenesten er dermed 

helt essensielt. Psykisk sykdom er et tabubelagt emne og det er helt nødvendig at det jobbes 

målrettet med å ha fokus på dette i skoler og barnehager. Også dette er et område hvor byrådet 

har sviktet de unge i kommunen vår.  

 

Rusomsorg  

Arbeiderpartiet har alltid vært opptatt av å være en stemme for de som ikke har muligheter til å 

nå ut med sin sak, derfor går vi i bresjen for en bedre og tryggere rusomsorg for de mange 

rusavhengige i byen vår. Arbeiderpartiet i Bergen vil ha en rusomsorg som er tuftet på tre 

prinsipper: forebygging, rehabilitering og skaderedusering. 
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Det gjelder å iverksette tiltak som vi vet virker og tilby helhetlige og koordinerte tjenester til 

brukergruppen. Alle rusavhengige skal møtes med verdighet. 

Samhandlingsreformens fokus på forebygging skal også gjelde innenfor rusomsorgen. 

Forebyggende arbeid må starte tidlig og man må fortløpende vurdere om de forebyggende 

tiltakene som er iverksatt virker tilstrekkelig. Arbeiderpartiet i Bergen ønsker i den sammenheng 

å styrke Utekontakten. Det forebyggende arbeidet må rettes spesielt mot utsatt ungdom.  

Mange rusavhengige er motiverte for å komme seg ut av misbruket. Dette er kommunen nødt til 

å legge til rette for og en må sørge for at samhandlingen mellom spesialisthelsetjenesten og 

kommunehelsetjenesten fungerer til det beste for den enkelte. De individuelle forskjellene må 

tas hensyn til og en må tilpasse det etter det enkelte individet. For at den enkelte skal lykkes må 

man ha tilstrekkelige og gode ettervernstiltak. Helt sentralt er det også at en har et sted å bo, og 

for dem som trenger må det være oppfølging i boligen. Boliger til denne gruppen finnes ikke i 

stor nok grad i kommunen.  Her vil Arbeiderpartiet i Bergen kreve et løft, slik at flere 

rusavhengige får permanente boliger.  

 

For rusavhengige i aktiv rus må skaderedusering være et grunnleggende prinsipp. Med andre ord 

et forsøk på å begrense skadene som bruk av rusmidler medfører, uten krav om at bruken skal 

opphøre. Brukerrom er et av flere skadereduserende tiltak. Arbeiderpartiet vil opprette 

brukerrom i tilknytning til Strax-huset. For brukergruppen hvor gjentatte forsøk med annen 

rehabilitering har mislyktes kan heroinassistert behandling være et alternativ til behandling.  

 

Ordet hadde:  Monica Kvalavåg 

 

Monica Kvalavåg foreslo: 

Endring rusomsorg:  Linje 374: Brukerrom er et av flere skadereduserende tiltak: 

Endring:  Det må gjøres en vurdering om gatehospital i Bergen.  Med vekt på et helhetlig 

omsorg og helsetilbud for mennesker i aktiv rus. 

Tekst 375:  Gjøre en grundig utredning i forhold til heroinbasert rehabilitering. 

Kostnytteanalyse.  Evidensbasert forskning om nytten av denne formen for behandling. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt.  Forslag fra Monica Kvalavåg falt. 

 

 

ASYL 
 

Det i dag flere hundre asylbarn som står i fare for å bli sendt ut av Norge. Dette er barn som er 

født og oppvokst her, men som likevel kan bli sendt ut av landet, til en høyst usikker framtid. 

Dette er en vanskelig sak, beslutninger som oppfattes som rettferdig av noen kan oppfattes som 

urettferdige av andre. En slik tankegang kan lett føre til at noen blir utpekt som vinnere eller 

tapere.  

For Arbeiderpartiet i Bergen er det viktigste at det ikke er barna som blir tapere i denne saken. 

Vi mener at her må humane prinsipper for hva som er best for barna være det helt overordnede.  

Arbeiderpartiet i Bergen ber derfor om at barn bosatt i Norge med lang tilhørighet til riket gis 

amnesti slik at de kan bli i landet. Det vil være en beslutning som ikke skaper presedens. Så må 

det arbeides aktivt slik at ikke tilsvarende situasjoner oppstår på nytt.  

 

Ordet hadde:  Aina Helldal Bøe 

 

Aina Helldal Bøe foreslo: 

386:  Så må det arbeides aktiv for en ny forskrift slik at ikke tilsvarende situasjoner oppstår på 

nytt. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt.  Forslag fra Aina Helldal Bøe falt. 
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NORSKFAGET 
 

Det er nå gjort framlegg om ein ny læreplan i norskfaget. Her skal det gis ein karakter i 

norskfaget. Karakteren bokmål og nynorsk skal altså slåast saman. Arbeiderpartiet i Bergen vil 

på det sterkaste frarå at dette blir gjennomført. 

Norskfaget er eit sentralt fag. Det står sentralt i utdanningsopplegget. Det står sentralt som felles 

arena for heile folket, frå nord til sør, frå aust til vest, og som felles referanse for alle som bur i 

landet. Derfor er diskusjonen om læreplanen for norskfaget ei politisk sak av allmenn interesse. 

- I eit skuleverk som omfattar alle, bør ein skilje mellom realistiske minstemål og ideelle 

ønskemål. 

- I eit skuleverk som omfattar alle, bør ein innføre eit felles kjernestoff og dessutan 

kvalitetssikre det lærestoffet som elevane møter i lærebøker og på anbefalte nettstader. 

- Alle bør lære nynorsk og bokmål. Ved studieførebuande studieretningar bør det vere 

skriftleg eksamen i begge språk, nynorsk og bokmål, med separate karakterar og med 

ekstern sensor for å sikre same nivå over heile landet. 

- Lærarutdanning og arbeidssituasjonen for lærarane bør kvalitetssikrast. 

- Norskfaget bør samordnast betre med nærliggjande fag, slik som historie og samfunnsfag. 

- Innføre standpunkt og eksamenskarakter i sidemål fra VG2/studiespesialiserende. 

 

Eit fag utan eksamen og karakter, i eit utdanningssystem som er basert på eksamen og karakter, 

vil forvitre over tid. Om sidemålet skal bestå, må det ha ein eigen karakter. 

Ei ordning med to karakterar er viktig for offentlege etatar, og særleg i kjerneområda for 

nynorsken, fordi det sikrar at ein får tilsett folk som er gode i nynorsk. 

Felles karakter for nynorsk og bokmål ville krevje ei form for vekting: Kan ein kandidat stryke i 

eitt fag og likevel stå? Kor svak kan ein kandidat vere i eitt fag dersom kandidaten er god i det 

andre? Skal slike spørsmål avgjerast av den enkelte sensor, kvar med sitt personlege skjønn og 

sine preferansar? Då vil vurderingsgrunnlaget variere, og det er urettferdig. Ein kjem altså ikkje 

unna ei standardisert vekting, og dermed har ein i realiteten to karakterar uansett. 

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

LHBT-PERSONERS RETTIGHETER 
 

I flere land i verden er ikke kampen for likeverd på bakgrunn av seksuell legning kommet like 

langt som i Norge. Det finnes fortsatt land hvor kampen står om å bli anerkjent som menneske. 

LHBT-legning er kriminalisert eller blir behandlet som en sykdom. Det finnes også land, som 

Uganda, hvor det eksisterer lovforslag som kan gi homofile dødsstraff for legningen sin.  

Norge gjør allerede et viktig arbeid for å fremme LHBT-personer sine rettigheter internasjonalt. 

I tillegg må Norge samarbeide aktivt med andre land for å finne fram til konkrete tiltak som kan 

gjennomføres for å påvirke holdningene og politikken i landene som diskriminerer disse 

gruppene.  

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

SURROGATI 
 

De siste månedene har det i media vært en opphisset debatt om surrogati. Debatten har vært 

preget av mange påstander og sterke karakteristikker av meningsmotstandere. Det er all grunn til 

å ta en debatt om surrogati, men den bør skje på grunnlag av faktiske kunnskaper.  

Årsmøtet ber derfor styret arrangere et møte i representantskaper hvor fakta presenteres og 

etiske problemstillinger klargjøres så langt dette mulig.  

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 
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SKATTLEGGING AV FINANSINSTITUSJONER 
 

«Robin Hood-skatt», også kalt ”Tobin-skatt”, etter Nobelprisvinneren i økonomi som først 

foreslo denne formen er for skatt, er en skatt på finanstransaksjoner. Hensikten er å skaffe til 

veie milliardbeløp for å bekjempe global fattigdom, øke innsatsen mot klimakrisen og hindre 

velferdskutt. I tillegg kan en slik skatt bidra til økt stabilitet i finansmarkedene og dermed 

redusere behovet for fremtidige redningsaksjoner. 

 

Arbeiderpartiet har tidligere støttet en slik skatt, men det har vært liten internasjonal interesse 

for en slik skatt. Nå har imidlertid denne type skatt fått ny aktualitet fordi Tyskland 

forbundskansler Angela Merkel og Frankrikes president Francoise Holland har tatt et initiativ 

for å innføre en slik skatt.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil oppfordre regjeringen til å aktivt å støtte alle framstøt som har til 

hensikt å innføre en slik skatt. Den bør samtidig arbeide for at inntektene i størst mulig grad går 

til tiltak som har til hensikt å utjevne forskjellene mellom fattig og rike land.  

 

Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt. 

 

 

Det nye styret fikk fullmakt til å gjøre redaksjonelle endringer i uttalelsene. 

 

 

 

SAK 12 VALG I HENHOLD TIL VEDTEKTER 

  
Det var nå 78 delegater tilstede. 

 

Torgeir Toppe redegjorde for arbeidet i valgkomiteen og frem innstillingen.   

 

Partistyret 2013: 

 

Funksjon Navn  

   

Leder Marte Mjøs Persen Gjenvalg 

Nestleder Bjørn Laastad NY 

Kasserer May Brit Tabak Gjenvalg 

Studieleder Nils Gunnar Knutsen Ny 

Kvinnekontakt Linda Lein  Gjenvalg 

1. styremedlem Rasmus Rasmussen Gjenvalg 

2. styremedlem May Brit Nordås Gjenvalg 

1. vara Arne Jakob Vik Olsen Ny 

2. vara Magne Seierslund Ny 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Kontrollkomité: 

 

Funksjon Navn  

   

Leder: Ole-Jørgen Johannessen Ny 

Medlem: Vigdis Børve Gjenvalg 

Medlem: Odd Rambøl Ny 

Varamedlem: Leni Ravnøy Eriksen Ny 

Varamedlem: Rønnaug Frøiland Ny 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   
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Suppleringsutvalg: 

 

Aud Søilen Gjenvalg 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Innstilling på AP i Bergen sine delegater til årsmøtet i Hordaland AP 2013: 

 
PARTILAG Representanter Vara 

ARBEIDERPARTIETS UNIVERSITETSLAG   1 Magne Seierslund 

2 Ruth Brudvik 

Issam Aarag 

ARBEIDERPARTIETS STUDENTLAG  3 Peter Hatlebakk Rasmus Haugen Sandvik 

ARNA ARBEIDERPARTILAG 4 Kristin Akselberg 

5 Geir Dale 

Britt Torvund 

John Brattåker 

Marit Austnes 

BERGEN ARBEIDERSAMFUNN  6 Monika Kvalvaag 

7 Olav Bergo 

8 Christina Nessa 

9 Hamdi Sæther 

Ingebjørg Birkeland 

Gerhard Stoltz 

Ronja Løseth Breisnes 

Bjørn Solend Amundsen 

BERGENHUS ARBEIDERPARTI 10 Torgeir Toppe 

11 Siw-Anita Lien 

12 Christian Raknes 

Jette Lunemann Hansen 

Eva Sunde 

BØNES OG SØREIDE ARBEIDERPARTILAG   13 Rolf Lønningen Eirik Buen 

Terje Kvamme 

ENERGIFORSYNINGENS PARTILAG 14 Ina Hess Terje Evensen 

FANA ARBEIDERPARTI  15 Lars Arne Nilssen 

16 Anne Charlotte Valaker 

Bruheim 

17 Nils Tarlebø 

Ivar Teigen 

Dagny Gullaksen 

Raymond Larsen 

Henry Berg 

FELLESFORBUNDETS PARTILAG  18 Arne Jæger 

19 Linn Pilskog 

Ottar Fuhr Eriksen 

Vibeche Deinboll 

FOLKETS HUS PARTILAG 20 Leni Ravnøy Eriksen 

21 Odd Fredrik Hindenes 

Drude Sommersten 

Bjørn Matin Nilsen 

FYLLINGSDALEN ARBEIDERSAMFUNN 22 Aud Søilen 

23 Karl-Johan Kirkebø 

Beate Tvedt Johannesen 

Siavash Mirghafari 

FISKERI- OG FORSKNINGSFAGLIG PARTILAG  24 Tor Glistrup Åshild Hauge 

KOMMUNEANSATTES PARTILAG AV DNA  25 Torill Helland Reidun Rosnes 

LAKSEVÅG ARBEIDERSAMFUNN 26 Kari Lahn Knudsen Jostein Nygård 

LODDEFJORD ARBEIDERLAG 27 Odd Inge Matre 

28 Sissel Bondø 

Geir Otto Paulsen 

Siren Lundekvam 

Kristian Lønnebotn 

Roberto Tanaia 

NAF avd 6 FAGLAG AV AP 29 Said Hassan Hamed  

SOSIALDEMOKRATISK FORUM  30 Linda Lein Martin Olaussen 

Birgitte Hodneland 

Runar Slethei 

Stein Ove Lien 
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ÅRSTAD ARBEIDERSAMFUNN 31 Joril Christensen 

32 Arild Franzen 

Rønnaug Frøiland 

Kjersti Borge Aase 

Arne Agdesten 

Karianne Visnes 

ÅSANE ARBEIDERPARTI  33 Arthur Rasmussen 

34 Lillian Vangberg 

Tøger Ø. Fimreite 

 

BERGEN AUF  35 Ronja Løseth Breisnes 

36 Frida Hordnes 

37 Henning Staume 

38 Guro Kvist Høiseth 

39 Håvard Terland 

40 Rikke Bersaas Thorsheim 

41 Øyvind Hodnekvam 

Ragnhild Hoff Eilertsen 

Ingvild Flornes Rustad 

Natalie Hellesø Milde 

Emil Andre Engø 

Daniel Valle Hansen 

Sandra Austgulen 

Sindre Mathisen Tuv 

STYRET I ARBEIDERPARTIET I BERGEN 42 Marte M. Persen 

43 Bjørn Laastad 

44 May Britt Tabak 

45 Øystein Hassel 

46 May Brit Nordås 

47 Nils Gunnar Knutsen 

48 Rasmus Rasmussen 

49 Per Rune Henriksen  

50 Harald Schjelderup 

51 Eigil Knutsen 

52 Ruth Grung 

 

 

Vararepresentanter: 

 
Kvinner: Menn: 

Heidi Lindebotten Arne Jakob Vik Olsen 

Kine Dale Roger Valhammer 

Jette L. Hansen Stig Morten Frøiland 

Wenche Iren Warberg Rune Bakervik 

Birgitte Hodneland Stig Hammersland 

Anna Rio Per Stiegler 

Emelin Dos Santos Dias Odd Rambøl 

Reidun Rosnes Hallgeir Utne Hatlevik 

Marte Malones Kennth Brophy 

Veslemøy Gullaksen Stein Ove Lien 

Toril Mongstad Jørgen Lien 

 Roger Pilskog 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   
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Innstilling på AP i Bergen sine delegater til Representantskapet i Hordaland AP 2013: 

 
PARTILAG Representanter Vara 

ARBEIDERPARTIETS UNIVERSITETSLAG  1 Magne Seierslund Ruth Brudvik 

ARNA ARBEIDERPARTILAG 2 Kristin Akselberg 

3 Geir Dale 

John Brattåker 

Britt Torvund 

Nils Gunnar Knutsen 

Marit Austnes 

BERGEN ARBEIDERSAMFUNN  4 Monika Kvalvaag 

5 Olav Bergo 

6 Christina Nessa 

Ingebjørg Birkeland 

Hamdi Sæther 

Gerhard Stoltz 

BERGENHUS ARBEIDERPARTI 7 Torgeir Toppe  

8 Siw-Anita Lien 

Christian Raknes 

Jette Lunemann 

Hansen 

FANA ARBEIDERPARTI 9 Lars Arne Nilssen 

10 Frida Hordnes 

Nils Tarlebø 

Anne Charlotte V 

Bruheim 

Dagny Gullaksen 

Raymond Larsen 

Henry Berg 

FOLKETS HUS PARTILAG  11 Leni Ravnøy Eriksen Odd Fredrik Hindenes 

Drude Sommesten 

Bjørn Martin Nilsen 

FYLLINGSDALEN ARBEIDERSAMFUNN 12 Aud Søilen 

13 Karl-Johan Kirkebø 

Beate Tvedt 

Johannesen 

Siavash Mirghafari 

LODDEFJORD ARBEIDERLAG 14 Geir Otto Paulsen Eli Beate Storvik 

Kristian Lønnebotn 

Robert Tanaia 

Siren Lundekvam 

ÅRSTAD ARBEIDERSAMFUNN 15 Joril Christensen Arild Franzen 

Rønnaug Frøiland 

Kjersti Borge Aase 

Arne Agdesten 

Karianne Visnes 

ÅSANE ARBEIDERPARTI  16 Arthur Rasmussen 

17 May-Britt Nordås 

Tøger Ø. Fimreite 

Lillian Vangberg 

BERGEN AUF 18 Øystein Hassel 

19 Ronja Løseth Breisens 

20 Henning Staume 

21 Lisa Selvik Bjorheim 

Guro Kvist Høiseth 

Håvard Terland 

Rikke Bersaas 

Thorsheim 

Ragnhild Hoff 

Eilertsen 

Øyvind Hodnekvam 
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Ingvild Flornes Rustad 

Eigil Knutsen 

Natallie Hellesø Milde 

Emil André Engø 

ARBEIDERPARTIET I BERGEN 22. Marte M. Persen 

23. Bjørn Laastad 

24. May Brit Tabak 

25. Linda Lein 

26. Harald Schjelderup 

27. Rasmus Rasmussen 

 

 

Vararepresentanter: 

 
Kvinner: Menn 

Ruth Grung Stig Morten Frøiland  

Rønnaug Frøiland Resham Singh Marwaha 

Kari Lahn Knudsen Peter Hatlebakk 

Ina Hess Tor Glistrup 

Lillian Vangberg Stein Ove Lien 

Heidi Lindebotten Rolf Lønningen 

Kine Dale Runar Slethei 

Torill Hilton Stig Hammersland 

Sonja Hjelvik Odd Rambøl 

Torill Helland Arild Helland 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

                      

 

INNSTILLING FRA PARTYSTYRET PÅ VALGKOMITE 2013/2014: 

 

Torgeir Toppe – leder 

Emelin Dos Santos Dias 

Christopher Beckham 

Birgitte Hodneland   

Geir Dale 

Siw Anita Lien  

Arne Jæger 

Linn Kristin Engø 

En representant fra Bergen AUF 
 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   
 

 

 

SAK 13 AVSLUTNING 
 

Marte M. Persen takket for fornyet tillit.  Hun takket de som gikk ut av styret og hun takket 

årsmøtet og årsmøtefunksjonærer for et godt gjennomført møte. 

Møtet ble avsluttet med å synge Internasjonalen. 

 

Møtet slutt kl. 18.45 
 

 

 

Hallgeir Utne Hatlevik Elisabeth Refvik 

sekretær sekretær 

 


